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Štvrtú sviecu 
na mestskom adventnom 
venci rozsvietime v sobotu 

po sv. omši o 19.00 
s dekanom S. Garajom 

a folklóristami 
z Tatrováka a Bebranu

Chceme z loga 
hokejového 
klubu urobiť 
dôveryhodnú 
a úspešnú značku

Anketa 
s osobnosťami 
mesta o tom, 
aký bol rok 2019 
a ako prežívajú 
Vianoce

Vianočný 
pozdrav z horúcej 
Austrálie nám 
píše rodák 
Roman Škrabák

Zastupiteľstvo schválilo ohlasované zvýšenie poplatkov aj daní
Rozpočet mesta na rok 2020 bude vyrovnaný

Vzhľadom k náročnosti 
rokovania sa v  nasledu-
júcich riadkoch budeme 
venovať len spomínaným 
témam. Rokovanie viedla 
primátorka Rudolfa No-
votná za účasti 17, resp. 16 
poslancov, vedúcich odde-
lení MsÚ a mestských orga-
nizácií, vrátane občanov. 
Do diskusie o návrhu zvý-
šenia miestneho poplatku 
za  komunálne odpady sa 
nikto neprihlásil, nakoľko 
sa tejto téme venovali 
na pracovných stretnutiach 
v  novembri, ako povedala 
primátorka: „Tento problém 
sme dôkladne rozanaly-
zovali...“ a  zvýšenie bolo 
schválené trojpätinovou 
väčšinou poslancov z 27,70 
eur na osobu a rok na 35,02 
eur. Napriek tomu, že sa 
mesto snaží získať � nancie 
aj z  mimorozpočtových 
zdrojov, muselo tak ako 
iné obce a  mestá pristúpiť 
k zvýšeniu miestnych daní. 
Pri pred ložení návrhu 
z pracovných rokovaní, kde 
sa aj tejto téme dôkladne 
poslanci venovali, podala 
Lucia Bieliková poslanecký 

návrh, aby daň za  ubyto-
vanie cudzích návštevníkov 
bola zvýšená zo sumy 0,40 
za osobu a noc na 0,70 eur. 
Jej návrh bol schválený všet-
kými hlasmi, ako aj celkový 
návrh na zvýšenie ostatných 
daní. 

Pri predložení návrhu 
rozpočtu Správy majetku 
mesta, p.o., bola aj na pra-
covnom stretnutí, ako to 
potvrdila aj primátorka, 
„búrlivá diskusia“ k  zim-
nému štadiónu, k  vyu-
žívaniu ľadovej plochy. 
Poslanci žiadali od  kom-
petentných informácie 
o  príjmoch za  komerčné 
prenájmy ľadovej plochy 

a  rozpis jej využívania 
a  propagáciu v  mestských 
médiách, aby bola čo naj-
viac využívaná. Milan Filo 
zo SMM poskytol rozpis 
len na jeden týždeň a ďalej 
informoval: „Rozvrh sa 
bude každý týždeň aktuali-
zovať a meniť. V súčasnosti 
sa ľadári s  novou rolbou 
školia. Vieme, že ľadová 
plocha je po verejnom korču-
ľovaní v horšom stave, rolba 
a  jej hydraulika sa musí 
nechať určitý čas chladiť... 
Pripravuje sa hokejová škola 
a  čo ostane voľné, dáme 
do prenájmu...“ Poslanec Ján 
Botka sa pýtal na  záujem 
škôl o projekt korčuliarskej 

školy, zdôraznil, že ak ľad 
nebude využívaný školami, 
treba ponúknuť verejnosti, 
z áujmov ý m sk upi ná m 
a partiám. 

Nakoľ ko k  rozpočtu 
mesta na roky 2020 až 2022 
už boli pracovné stretnutia, 
diskusia bola len s  jedným 
pozmeňujúcim návrhom 
poslanca Petra Králika, 
aby sa časť sumy, určená 
na  asfaltizáciu zberného 
dvora Tedosu, presunula 
na  v ýstavbu chodníka 
na Cibislávskej ulici, neskôr 
po  krátkej päťminútovej 
porade navrhol 45 tisíc eur 
presunúť na  rekonštrukciu 
komunikácií na  starom 

cintoríne. Jeho návrh bol 
prijatými všetkými hlasmi. 
Ostrejšia diskusia vznikla 
pri dvojotázke poslanca 
Jána Botku, ku korčuliarskej 
škole – kedy začne a aký je 
záujem. A  to najmä preto, 
lebo do rozpočtu na budúci 
rok boli už zakomponované 
sumy – platenie ambasá-
dorov – trénerov projektu. 
Aj poslankyňa Miroslava 
Hudecová poukázala na to, 
že ideme do  projektu, ale 
záujem z  bánovských škôl 
nemáme potvrdený. Časť 
peňazí v rozpočte poslanci 
preto presunuli. Po  ozaj 
krátkej diskusii sa návrh 
rozpočtu na  rok 2020 
schválil a  návrh rozpočtu 
na roky 2021 – 2022 sa vzal 
na  vedomie. Mesto bude 
v  budúcom roku hospo-
dáriť s  vyrovnaným roz-
počtom vo výške 18 314 074 
eur. Z  rezervného fondu 
v  celkovej výške 655  099 
eur pôde najviac - 102 504 
eur na  splát k y ist ím 
z  úveru na  rekonštrukciu 
verejného os vet len ia , 
68  255 eur za  splátku 

Posledné tohtoročné rokovanie mestského parlamentu minulú stredu v Kultúrnom dome v Dolných Ozorovciach 
bolo náročné – na sedem hodín jeho priebehu, ale najmä na témy. Nehovoriac o tom, že počas novembra mali 

poslanci viacero pracovných stretnutí k jednotlivým dôležitým bodom. Zastupiteľstvo schválilo najdôležitejší 
dokument – rozpočet na roky 2020 až 2022, zvýšenie miestnych daní a poplatkov za komunálny odpad. Najmä noví 
poslanci poverili primátorku vyrokovať nové výhodné dohody s firmami Tedos a Byttherm do 20. decembra, ak sa 
jej to za týchto pár dní nepodarí, poslanci na svojom mimoriadnom zasadnutí 30. decembra 2019 doterajšie zmluvy 
vypovedia. Aktuálne sa veľa diskutovalo o využití zimného štadióna a o bánovskom športe vôbec.

Pokračovanie na 3. strane >>

Vážení obyvatelia mesta a mestských častí,
už len pár dní nás delí od najkrajších sviatkov roka, ktoré by mali byť plné pokoja, lásky, poro-
zumenia a srdečnosti. Aj keď sa doba neustále mení, kúzlo Vianoc, čaro štedrovečernej večere, 
radosť zo spoločného prežívania sviatočných chvíľ je v každom jednom z nás. Nešetrime v tento 
čas objatiami, úsmevom a peknými slovami.

Vychutnajme si Vianoce so všetkým, čo k nim patrí, všetky krásne zvyky a tradície, ktoré 
sme zdedili po našich rodičoch. Želám si, aby Štedrý večer zanechal v našich srdciach 

na dlhý čas stopu pohody a radosti. Nech v príjemnom teple domova znejú vianočné koledy a modlitby, 
ako poďakovanie sa za odchádzajúci rok i ako prosba za zdravie našich rodín a spokojnosť všetkých 
blízkych a priateľov. Niekde možno i ako spomienka na našich drahých, po ktorých, bohužiaľ, zostalo 
pri stole len prázdne miesto. Vianoce sú príležitosť otvoriť srdcia dokorán, nechať sa unášať  atmo-
sférou, vpustiť dovnútra radosť, nehu, lásku a šťastie a rovnako v plnej miere dopriať toto všetko aj 
ostatným. Prajem Vám požehnané a pokojné Vianoce!  Rudolfa Novotná, primátorka mesta

Adventné 
a mikulášske 
tradície 
v prímestských 
častiach aj 
na školách 

Kračúň – festival 
divadla, tanca, 
hudby a príjemne 
naladených ľudí

Bánovčania 
ROuMY a Matej 
Žák úspešní 
v Bratislave
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V okrese máme 46 dobrovoľných hasičských zborov

V Územnej organizácii 
(ÚzO) v  Bánovciach nad 
Bebravou pracujú v organi-
začnej štruktúre Dobrovoľnej 
požiarnej ochrany: 27 členné 
Plénum, 13 členný výbor, 3 
členná kontrolná a  revízna 
komisia, vrátane pomocných 
komisií. Za  mimoriadne 
dôležité zložky považujeme 9 
okrskových výborov, do kto-
rých je okres rozdelený podľa 
geograf ického členenia . 
V rámci územnej organizácie 
pracuje 46 dobrovoľných 
hasičských zborov, ktoré 
svoju činnosť vykonávajú 
priamo v obciach, či v meste 
a  jeho častiach. Z nich 35 je 
DHZ obcí (DHZo), ktoré sú 
zaradené v celoplošnom roz-
miestnení síl a prostriedkov. 

To znamená, môžu by ť 
vyslané k požiarom, či mimo-
riadnym udalostiam. Obce 
čerpajú � nančné prostriedky, 
účelovo viazané pre činnosť 
zásahovej jednotky obce 
a vhodne si dopĺňajú výzbroj 
a  v ýst roj.  Význa mnou 
udalosťou v  tomto roku 
bolo odovzdávanie šiestich 
nových hasičských vozidiel 
Iveco daily pre dobrovoľných 
hasičov v  našom okrese. 
Takisto pokračujú aj rekon-
štrukcie hasičských zbrojníc, 
� nancované cez podané pro-
jekty z ministerstva vnútra. 
Bolo podaných 27 projektov, 
z  ktorých je v  súčasnosti 
už 17 zrekonštruovaných 
a ďalšie čakajú na schválenie, 
alebo na realizáciu. 

V  mesiacoch  január 
a  február sa uskutočnili 
výročné členské schôdze 
DHZ, po  ktorých bola 
početnosť členskej základne 
1565. V súčasnosti je počet 
členov 1580. V  marci bola 
vykonaná základná príprava 
členov DHZ obcí, pre zara-
denie do zásahovej jednotky. 
Zúčastnilo sa 56 členov 
z okresu. Celkovo základnú 
prípravu absolvovalo 327 
členov. V  júni sa konalo 
v obci Veľké Hoste územné 
kolo celoštátnej hry Plameň, 
ktorého sa zúčastnilo 32 
družstiev mladých hasičov. 
Aj v tomto roku sa deti jed-
notlivých ZŠ a DHZ zapojili 
do celoslovenskej súťaže vo 
výtvarnom a  literárnom 
prejave. Dari lo sa nám 
hlavne v literárnom prejave, 
v ktorom sme sa umiestnili 
v rôznych vekových kategó-
riách: 1. miesto Alexandra 
Beňačková ZŠ Uhrovec, 2. 
miesto Lenka Adamičková 
SUŠ Trenčín, odovzdala 
prácu za  náš okres, 3. 
miesto Laura Kozáčková ZŠ 
Zlatníky. V  mesiacoch máj 

a jún sa konali dve obvodové 
a územné kolo súťaže DHZ, 
ktorých sa zúčastnilo 101 
družstiev. V  roku 2019 nás 
na  krajskom kole repre-
zentovali v  kategórii muži 
- Rybany, ženy - Zlatníky, 
dorastenci - Miezgovce, 
dor a s ten k y -  Ry ba ny. 
Na  Majstrovstvá Slovenska 
postúpili ženy zo Zlatník, 
umiestnili sa ôsmom mieste 
a  dorastenky z  Rybian 
dosiahli veľmi pekné 4. 
miesto. Všetkým patrí veľká 
vďaka za  vzornú reprezen-
táciu našej územnej organi-
zácie. V septembri ÚzV DPO 
zorganizoval jesenné branné 
preteky mládeže v  obci 

Šišov, ktorých sa zúčastnilo 
20 súťažných družstiev. 
Od  roku 1997 spolupracu-
jeme s  obcami pri výcviku 
DHZ a DHZ obcí. V októbri 
bola v spolupráci s OR HaZZ 
vykonaná praktická odborná 
príprava a súčinnostné tak-
tické cvičenie pod názvom 
Požiar lesa v obci Haláčovce. 
Odbor nej  pr íprav y sa 
zúčastnilo 125 členov z  30 
DHZ. Náročné cvičenie 
preukázalo schopnosti, ale aj 
drobné nedostatky, pričom 
vša k t reba konštatovať 
celkové neustále zlepšovanie 
pripravenosti členov DHZ. 
V novembri sme v spolupráci 
s  OR HaZZ zorganizovali 

špecia l izovanú prípravu 
veliteľov DHZ obcí, ktorej sa 
zúčastnilo 16 členov a  zák-
ladnú prípravu preventivárov 
obcí za  účasti 15 členov. 
V okrese bolo zorganizova-
ných 12 pohárových súťaží 
dospelých a  7 pohárových 
súťaží mládeže. 

Z a   t ú t o  z á s lu ž nú 
a  bohatú prácu všetkým 
akt ívnym členom, pro-
fes ioná lom z   ok resnej 
stanice HaZZ, ako aj iným 
partnerom Územný výbor 
ďakuje a  verí v  jej ďalšie 
pokračovanie. 

Zo správy územnej 
 organizácie spracoval 

 Vladimír Dúbravka

SOM občan, mám názor... Ak nechceš byť mojím bratom...
...budeš mojím katom – 

tento nápis sme 4. decembra 
v  rámci tichého pochodu 
za toleranciu držali nad hla-
vami počas zhromaždenia 
orga nizova ného kot le-
bovcami na  bánovskom 
námestí. Vďaka tomu sme sa 
od sympatizantov Mariána 
Kot lebu veľa dozvedeli 
o  svojom problematickom 
pôvode, nefunkčnej rodine, 
chatrnom duševnom zdraví 
a  nevhodnej sexuá lnej 
orientácii. Vrcholne podráž-
dení občania vo veku, 
ktorému by za  každých 
okolností svedčalo viac 
dôstojnosti, nám do  tvárí 

kričali, že sú netolerantní 
a že sú na to hrdí. A že by nás 
mali zatvoriť. Do  väzenia 
alebo do blázinca. Chápem 
ich rozhorčenie. Pohľad 
do  zrkadla vie zabolieť. 
Tým zrkadlom sa im stal 
nápis, ktorý sme držali nad 
hlavami. Vytrhávali nám ho 
z rúk, strkali do nás. Svojím 
nenávistným a agresívnym 
správaním povedali o  sebe 
oveľa viac, než chceli. Ich 
reakcie len podčiarkli lživosť 
rečí zaznievajúcich z pódia. 
Verím však, že na  zhro-
maždení boli prítomní aj 
iní Bánovčania. Nahnevaní, 
ok lamaní,  f rust rovaní, 

s  pocitom hlbokej bez-
m o c n o s t i .  R o z u m i e m 
vám, priatelia. Šli sme tam 
kvôli vám. V  hneve urobí 
človek najviac chýb. Jednou 
z najväčších by bolo uveriť 
nezodpovedným a ľúbivým 
rečiam polit ikov, ktorí 
vedia sľúbiť čokoľvek, no len 
pokiaľ sú na  ceste k  moci. 
Keď sa k nej dostanú, budú 
vyžadovať jediné – bezpod-
mienečnú poslušnosť. Kto 
sa im vzoprie, na toho si už 
niečo vymyslia. Nevhodný 
pôvod, nepriateľ národa, 
homosexuál. A  odstránia 
ho. Verte mi, to nie my sme 
vaši nepriatelia. 

Propagandistická maši-
néria polit ických strán 
derúcich sa k moci za každú 
cenu včera a  dnes (v  bez-
pečnej anonymite internetu) 
účastníkov tichého pochodu 
za  toleranciu organizova-
ného občianskou iniciatívou 
Pre Bánovce a občianskym 
združením BáPoDi opa-
kovane urážala, osočovala 
a  klamala o  nás. S  tým už 
neurobíme nič. Môžeme to 
iba zobrať na vedomie ako 
nevyžiadaný, no neprehliad-
nuteľný dôkaz potrebnosti 
a  užitočnosti občianskeho 
aktivizmu. Pani Alžbeta 
Schicková, na  ktorú sme 

chvíľu predtým spomínali 
pri pamätníku obetiam 
holokaustu, vravievala, že 
toho, kto sa bojí, jeho strach 
aj tak raz zožerie. Oni sa 
boja, preto tak kričia. No 
my sme tam neboli kvôli 
nim. Boli sme tam preto, 
lebo veríme v  zodpovedný 
a  zdravý rozum. Ak sme 
jedného z  pr ítomných 
u v i e d l i  k   t r i e z ve mu 
a  zodpovednému pre-
hodnocovaniu toho, čo 
rečníci, ktorí sa neskrývane 
hlásili k odkazu totalitného 
režimu, nezodpovedne sľu-
bovali z pódia, naša námaha 
nebola zbytočná.

D ô r a z n e  s a  v š a k 
ohradzujem voči úmyselne 
a  podlo vyfabrikovaným 
propaga ndist ick y pod-
kutým obvineniam, podľa 
ktorých som do  podujatia 
zatiahol žiakov školy, ktorej 
som riaditeľom. Moja účasť 
na podujatí nemá s výkonom 
mojej riaditeľskej funkcie 
nič spoločné. Využil som 
len svoje občianske právo 
triezvo a  verejne vyjadriť 
vlastný názor na  dianie 
v  meste, v  ktorom žijem 
a pracujem. 

Silvester Lavrík, 
 obyvateľ mesta 

 Bánovce nad Bebravou

Dobrovoľná požiarna ochrana Slovenskej 
republiky je špecializovaná verejno - 

prospešná organizácia, ktorej hlavným cieľom 
je budovať, organizovať a zdokonaľovať 
dobrovoľné hasičstvo na území Slovenskej 
republiky v duchu stanov a právnych noriem 
z oblasti ochrany pred požiarmi.

Nepretržitý monitoring cestných komunikácií v kraji
Nepret r ž it ý  mon itor i ng 

cestných komunikácií v Trenčian-
skom kraji začal 15. novembra 2019 
a potrvá tradične do posledného 
marcového dňa nasledujúceho 
roka. Zimnú údržbu na  cestách 
II. a  III. triedy zabezpečuje 
Trenčiansky samosprávny kraj 
(TSK) prostredníctvom Správy 
ciest (SC) TSK. Pre zabezpečenie 
plynulej cestnej premávky počas 
zimných mesiacov je nevyhnutná 
pravidelná zimná údržba župných 
ciest. Na  území Trenčianskeho 
kraja sa o bezpečný stav vozovky 

a jej prejazdnosť stará celkovo 11 
cestmajsterstiev SC TSK, ktoré 
zabezpečujú údržbu na  cestách 
II. triedy v dĺžke 344 kilometrov 
a  III. triedy v  dĺžke 1  142  kilo-
metrov. Podľa zmluvy uzavretej 
so Slovenskou správou ciest sa 
SC TSK stará aj o takmer 300 km 
ciest I. triedy, vedúcich naprieč 
Trenčianskym krajom. Výkon 
zimnej údržby ciest prebieha 
v  nepretržitom 24-hodinovom 
režime, vrátane dní pracovného 
voľna, pracovného pokoja a  tiež 
počas sviatkov. V  pohotovosti 

bude podľa intenzity snehových 
zrážok   252 zamestnancov SC 
TSK, ktorí budú zabezpečovať 
odhŕňanie snehovej vrstvy či 
odstraňovanie poľadovice na pri-
bližne 1  800 km cestných komu-
nikácií. Bezpečnosť na krajských 
cestách budú zamestnanci SC TSK 
zabezpečovať s použitím 122 kusov 
vlastnej techniky a mechanizmov, 
vrátane 64 sypačov, nákladných 
vozidiel, traktorov s  pluhom, 
nakladačov či snehových fréz. 
Počas zimného obdobia 2019/2020 
bude SC TSK dodržiavať Operačný 

plán zimnej údržby TSK a nasto-
lený ekologický štandard práce. 
Ten je hospodárnejší od  roku 
2017 vďaka obnovenej technike, 
ktorá umožňuje efektívnejšie 
dávkovanie posypového materiálu. 
„Náklady na údržbu komunikácií 
počas zimného obdobia sa odvíjajú 
od  poveternostných podmienok 
a  množstva výjazdov potrebných 
na  zabezpečenie zjazdnosti ciest 
v  správe a  údržbe TSK,“ infor-
moval Radovan Karkuš s tým, že 
do  pravidelnej zimnej údržby sa 
okrem odhŕňania snehu započí-

tava aj odstraňovanie prekážok 
z  ciest, zimné značenie a  čis-
tenie komunikácií po  skončení 
zimného obdobia. Údržba ciest 
si počas uplynulého zimného 
obdobia vyžiadala náklady vo 
výške 2,9 mil. eur. Správa ciest 
TSK plánuje investovať ešte tento 
rok aj do nákupu novej techniky, 
a následne aj v  roku 2020. Overiť 
si zjazdnosť jednotlivých cestných 
úsekov bude možné aj prostred-
níctvom webového sídla TSK, 
Správy ciest TSK a  tiež na www.
bellmet.eu. Tlačová správa TSK
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Tretiu sviecu na  veľkom mest-
skom adventom venci pred radnicou 
zažala Jozefa Sokolíková, predsed-
níčka Okresnej organizácie Jednoty 
dôchodcov Slovenska v  Bánovciach 

nad Bebravou. V  podaní členov 
folklórneho súboru Drienovec odzneli 
tradičné vianočné koledy, ktoré si 
zaspievali aj niektorí Bánovčania 
z  početného publika. Milý sviatočný 

akt poctili svojou prítomnosťou aj 
kňazi bánovskej farnosti. Poslednú 
štvrtú sviecu na  adventnom venci 
zažne v sobotu 21. decembra bánovský 
farár Stanislav Garaj a v kultúrnom 
programe vystúpia folklóristi z Tatro-
váka a Bebranu. 

 Text a foto: Alena Borszéková

istín z  úveru na  dostavbu 
zimného štadióna, 55 000 
eur na vybudovanie karan-
ténnej stanice, 35 000 eur 
na  kolumbárium, atď. 
Veľké položky boli „zare-
zervované“ na 5 %, resp. 20 
%-tné spolufinancovanie 
pripravovaných projektov 
mesta, na  ktoré hľadá 
zdroje mimo rozpočtu. 

Zmena rozpočtu na rok 
2019, rozpočtové opatrenie 
č .  20, bola schvá lená 
všetkými hlasmi tak ako 
bola pripravená, vrátane 
súm, ktorým sa vykryje 
z  rozpočtu mesta deficit, 
ktorý vznikol v ZŠ Komen-
ského a ZŠ Školská. Vedúci 
odboru školstva Michal 
Uhrín dostal za  úlohu 
vypracovať materiál o prí-
činách de� citu.

Z   pr ipr avov a nýc h 
ďalších bodov na uznesenie 
bol i  všet k y schvá lené 
bez diskusie. Iba návrh 
na   u z av re t ie  z m luv y 
o budúcej zmluve o zriadení 
vecného bremena so Špor-
tovým klub MaJ FIT CLUB 
Bánovce nad Bebravou bol 
na  poslanecký návrh Jána 
Botku stiahnutý z  roko-
vania, nakoľ ko chýbali 
bližšie špeci� kácie, o ktoré 
žiadali niektorí poslanci už 
na predchádzajúcich zastu-
piteľstvách. Za  stiahnutie 
bolo sedem poslancov, šiesti 
boli proti, traja sa zdržali 
hlasovania (momentálne 
v sále bolo prítomných len 
16 poslancov). 

Na  jednom z  pracov-
ných stretnutí sa poslanci 
zaobera li aj mestským 
pozem kom pr iemysel-
ného parku pri  Horných 
Našticiach. Z ich rokovaní 
vzišiel  náv rh,  aby sa 
pozemok rozdelil na  šesť 

častí a  ponúkol viacerým 
z áuj e mc om .  Po s l a nc i 
všetkými, už 17 hlasmi 
schválili zámer previesť 
vlastníctvo nehnuteľného 
majetku Mesta Bánovce 
nad Bebravou obchodnou 
verejnou súťažou. 

Na  konci programu, 
pred interpeláciami predlo-
žila poslankyňa Miroslava 
Hudecová návrh o vypove-
daní zmlúv s � rmami Tedos 
a Bythherm. Upozorňovala, 
že doterajšie platné zmluvy 
nie sú v súlade so zákonom 
a  platí u  nich výpovedná 
lehota päť rokov. Vypo-
vedanie považuje za  prvý 
krok k náprave zákonnosti. 
P r i m á t o r k a  R u d o l f a 
Novotná aj jej zástupkyňa 
Mária Hajšová informovali, 
čo sa v tejto veci už z pozície 
vedenia mesta urobilo, ako 
sa rokovalo s  riaditeľmi 
aj s  právnikom, ktorý 
odporúčal riešiť situáciu 
dohodou, citujem: „Právnik 
p ot v rd i l ,  ž e  mô ž e m e 
vypovedať zmluvy, ale 
dohoda je nad výpoveďou...“ 
Konkrétne sa tieto zmluvy 
riešili aj na  pracovnom 
stretnut í poslancov 6. 
novembra, ale dopytujúci 
sa poslanci zatiaľ nedostali 
informácie „na  papieri“. 
Poslanec Peter Krá l ik 
vystúpil v  mene poslanec-
kého klubu z  iniciatívy 
Pre Bánovce: „Bavili sme 
sa o tom mesiace, nemáme 
rukolapný výstup, nechceme 
stratiť ďalší rok.“ Na konci 
búrlivej diskusie dostal 
slovo aj riaditeľ Tedosu 
– Róbert Baran, ktorý 
predstavil vízie spoločnosti 
a novinky v prospech mesta, 
v  závere upozornil, že: 
„Zmluva má jedno úskalie. 
Mesto je povinné majetok 
odkúpiť...“ Primátorka cito-

vala z  existujúcej zmluvy 
a potvrdila: „Sme odsúdení 
na  spoluprácu... Chceme 
vzťah mesta a � riem zmeniť 
v  prospech mesta. Musíme 
sa dohodnúť!“ Po polhodi-
novej prestávke poslanec 
Peter Králik navrhol bod 
uznesenia, kde poslanci 
poverili primátorku, aby 
do  20. decembra tohto 
roka vyrokovala zmluvy 
s Tedosom a Bytthermom. 
Ak by nedošlo k  dohode 
– ku konsenzu, zvolá sa 
m i mor iad ne z a st upi-
teľstvo na  pondelok 30. 
decembra 2019. Mária 
Hajšová doplni la ,  ž e 
na tomto rokovaní sa budú 
poslanci zaoberať aj kúpou 
– nekúpou kina na Farskej 
ulici.

Primátorka požiadala, 
aby interpelácie posielali 
zástupkyni Márii Hajšovej 
len písomne. A  diskusiu 
otvorila návrhom na  ďalší 
bod uznesenia, aby mesto 
darovalo 3000 eur pre 
tragédiou postihnutých 
občanov v  Prešove. Jej 
náv rh bol  schvá lený. 
V  diskusii dostali slovo, 
každý na päť minút, aj dvaja 
občania – zástupcovia 
športových klubov. Tomáš 
Paška z  Bánovského bas-
ketbalového klubu hovoril 
o vízii športu v meste, o špe-
cif ických podmienkach 
halového športu. Poukázal 
na  zatekanie strechy aj 
v mestskej športovej hale aj 
v telocvični ZŠ Gorazdova, 
kde trénujú. Príspevok 
ukončil slovami: „Pokiaľ sa 
nám podarí aspoň jedného 
chalana stiahnuť z  ulice, 
môžeme hovoriť o úspechu.“ 
Peter Bežák, vedúci a tréner 
K a r a t e  k lu bu  Tre nd 
informoval o  doterajších 
významných úspechoch 

klubu na európskej úrovni, 
o nedostačujúcej dotácii vo 
výške 7000 eur z mesta pre 
vyše 70 detí. Zdôraznil: „Až 
päť pretekárov bolo nomi-
novaných na  Majstrovstvá 
Európy, nikto však nebol, 
lebo nie sú peniaze...“ V dis-
kusii vystúpil aj predseda 
komisie športu Richard 
Makýš, ktorý dal obom 
za  pravdu a  informoval 
o  príprave koncepcie roz-
voja športu v  spolupráci 
s  k lubmi aj s  odborom 
školstva MsÚ. (K  tejto 
téme sa vrátime v  niek-
torom z  budúcich vydaní 
novín). Podľa predsedníčky 
finančnej komisie Zuzany 
Rydziovej, z rozpočtu mesta 
boli schválené transfery – 
dotácie pre kluby v celkovej 
výške 175 250 eur, čo je len 
približne jedno percento 
z rozpočtu. 

V  úpl nom z ávere 
primátorka poďakovala 
za  celoročnú spoluprácu 
svojej zástupkyni, pred-
nostovi MsÚ, hlavnému 
kontrolórovi, poslancom 
aj zamestnancom MsÚ. 
S  prianím pohodov ých 
a  pokojných sv iat kov 
p o z v a l a  p r í t o m n ý c h 
na  koncoročnú čašu vína, 
kde opätovne poďakovala 
hostiteľ ke – poslankyni 
Márii Peťovskej.

Decembrové náročné 
rokova nie  v   Dol ných 
Ozorovciach trvalo vyše 
sedem hodín a  celkom 
bolo schválených 45 bodov 
uznesenia. Všetky mate-
riály, vrátane predložených 
a  schvaľovaných informa-
tívnych správ a celého aktu-
álneho uznesenia, nájdete 
na  webovej stránke mesta 
www.banovce.sk v  časti 
samospráva. 

 Alena Borszéková 

spravodajstvo, oznamy 3

Prvé číslo 13. januára 
Upozorňujeme našich čitateľov a  priaznivcov, 

že prvé číslo tlačených Bánovských novín v  novom 
roku vyjde 13. januára 2020, v redakcii budeme od 7. 
januára. Aktuality nájdete na  facebooku. Prajeme 
Vám krásne sviatky.  redakcia

Zmena harmonogramu 
zberu a vývozu komunálneho 
odpadu počas sviatkov

Vzhľadom na  blížiace sa vianočné a  novoročné 
sviatky oznamujeme zmenu vývozu komunálneho 
odpadu počas týchto sviatkov. 

52. týždeň roku 2019: 
Vývoz komunálneho odpadu a  druhotných surovín 
bude prebiehať nasledovne: 
Utorok 24.12.2019 – bez zmeny
Streda 25.12.2019 – bez vývozu
Štvrtok 26.12.2019 – posunutý o  jeden deň (streda 
na štvrtok, štvrtok na piatok, piatok na sobotu)

1. týždeň roku 2020:
Vývoz komunálneho odpadu a  druhotných surovín 
bude prebiehať nasledovne: 
Utorok 31.12.2019 – bez zmeny
Streda 1.1.2020 – bez vývozu
Štvrtok 2.1.2020 – posunutý o  jeden deň (streda 
na štvrtok, štvrtok na piatok, piatok na sobotu)

Zároveň žiadame občanov o  sprístupnenie odpa-
dových nádob v čase od 6.00 do 18.00 h. V uvedenom 
čase žiadame užívateľov nádob, aby neparkovali vozidlá 
na  určených stanovištiach na  nádoby, prípadne inak 
neblokovali prístup k  stanovištiam nádob. V prípade 
otázok alebo podnetov ohľadne zmeny harmonogramu 
zberu a vývozu komunálneho odpadu sú k dispozícii 
nasledovné kontakty: Tedos 038/7602383, Michal Vanko 
e-mail: vanko@tedos.sk. Ďakujeme za  pochopenie 
a  prajeme pokojné a  príjemné prežitie vianočných 
a novoročných sviatkov.  Tedos, spol. s r.o.

Predsviatočná prosba
Vážení občania, obra-

ciam sa na  vás s  prosbou 
o  obmedzenie požívania 
p y r o t e c h n i k y  p o č a s 
blížiacich sa vianočných 
a  novoročných sviatkov. 
Po u ž íva ni e  z á b av n e j 
pyrotechniky je svojimi 
zvukovými a  svetelnými 
e fektami mimor iadne 
nepríjemné najmä pre 
starších ľudí, malé deti 
a  v  neposlednom rade aj 
pre zvieratá. Môžeme tým 

niekoho ohroziť na zdraví 
a na živote.

Nehovoriac o  množ-
stve odpadu, ktorý pri tejto 
činnosti vzniká a znečisťuje 
naše životné prostredie. 
Verím, že v  našom meste 
p r e ž i j e m e  p r í j e m n é 
a zábavnou pyrotechnikou 
nerušené vianočné a novo-
ročné sviatky v  kruhu 
svojich najbližších. 
 S úctou Rudolfa Novotná, 
 primátorka mesta

Zákaz pyrotechniky
s výnimkou dvoch dní

M e s t s k á  p o l í c i a 
v Bánovciach nad Bebravou 
u p o z o r ňuj e  o b č a n o v 
na  dodržiavanie VZN č. 
7, ktorým sa stanovujú 
zásady používania pyro-
technick ých v ý robkov 
na  zábavné účely. Podľa 
článku 2 tohto nariadenia 
sa pyrotechnické výrobky 
nesmú používať v  súlade 
s § 53 zák. č. 58/2014 Z.z.: 
na  území mesta Bánovce 
nad Bebravou počas celého 

roka; s výnimkou počas dní 
31. decembra a 1. januára.
Mestská pol íc ia bude 
dohliadať na dodržiavanie 
tohto nariadenia. Za  jeho 
porušenie je možné uložiť 
blokovú pokutu do 30 eur. 
Prajeme si však, aby sme 
nemuseli riešiť ani jeden 
takýto priestupok, nech 
máte krásne a  príjemné 
vianočné sviatky.

 Rastislav Fodor, 
 náčelník MsP

Rozpočet mesta bude vyrovnaný

Opäť sme sa stretli pri adventnom venci

Dokončenie z 1. strany >>
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Príbehy Štefana Chmela a Ivana Krajčíka
Pri príležitosti 30. 

výročia Nežnej revolúcie 
sa študenti bánovských 
stredných škôl zapojili 
do  projektu Krehké hra-
nice slobody, kde pátrali 
po osudoch ľudí z Bánoviec 
a okolia prenasledovaných 
totalitným režimom. Dnes 
vám prinášame posledné 
dva príbehy...

Štefan Chmela
Kňaz, pedagóg a autor 

učebníc Štefan Chmela 
sa narodi l 6. augusta 
1906 v  Rohožníku, okres 
Malacky. Vysokoškolské 
vzdelanie získal na Teolo-
gickej univerzite v  Nitre 
a  v  Prahe. Za  kňaza bol 
vysvätený 29. júna 1931 
v  Nit re .  Pôsobi l  a ko 
kaplán v  Skačanoch, vo 
Veľkých Bieliciach (1931-
1934) a  v  Bánovciach nad 
Bebravou (1963 - 1967). 
Pôsobil i  ako katechét, 
profesor a  publ ikova l 
odborné práce a učebnice. 
V roku 1950 došlo k násil-
nému zrušeniu seminárov 
a  k  zákazu vyučovania 
náboženstva na  stredných 

školách. Preto 1. októbra 
1950 bol  us t a novený 
za  správcu fary v  Hornej 
Porube. Nevedel sa sto-
tožniť s totalitnou politikou 
Komunistickej strany Čes-
koslovenska, preto aktívne 
bojoval za  demokraciu 
a ľudské práva. Jedenásteho 
februára 1959 bol zaistený 
v  Hornej Porube a  odsú-
dený na  päť rokov straty 
slobody. Hlavné obvinenie: 
„Vyhrážal sa odmietnutím 
rozhrešenia organizova-
nému v  strane, udržoval 
ilegálnu Mariánsku kon-
gregáciu, bojoval proti 
násilnému vyvlastňovaniu 
pôdy, proti vytváraniu JRD 
a  ČSM.“ V  roku 1962 bol 
amnestovaný a  pracoval 
ako robotník v  cukrovare 

v  Nitre. Od  októbra 1963 
pôsobil opäť v  duchovnej 
správe ako kaplán v Bánov-
ciach nad Bebravou. Pre 
svoju láskavosť a  pokojnú 
povahu si získal sympatie 
m nohých bá novsk ých 
veriacich. Napriek prosbám 
veriacich bol v  roku 1967 
preložený do Opatovej nad 
Váhom, kde vykonával 
funkciu správcu fary až 
do  odchodu na  zaslúžený 
dôchodok (1967- 1986). 
V  roku 1971 sa stal pro-
synodálnym cirkevným 
sudcom, v  roku 1980 
č e s t ný m k a non i kom . 
V  roku 1986 od iš ie l 
do  dôchodku a  žil v  Cha-
ritnom dome v Beckove.

P r í b e h  o d   p a n i 
učiteľ ky: „V  roku 1965 
na hodine náboženstva nám 
profesor Štefan Chmela roz-
prával o tom, že učil kňazov. 
My ešte len sedemročné deti 
sme si pomýlili slovo kňaz 
so slovom apoštol. Spýtala 
som sa ho: Pán profesor, 
vy ste učili aj apoštolov? 
Vtedy sa na nás pozrel tými 
svojimi dobráckymi očami 
a milo povedal: Ja nie som 
taký starý, v tej dobe som ešte 
nežil. Som o niečo mladší. 

Potom sa začal tak schuti 
smiať, že mu ešte dlho tiekli 
slzy po tvári. Dovtedy som si 
myslela, že kňazi sa nemôžu 
smiať. Ich povinnosťou je 
zachovať si v každej situácii 
vážnu tvár. Keď v roku 1967 
odišiel z  fary, už som ho 
nikdy v živote nevidela. Bol 
to človek so zlatým srdcom, 
na  ktorého si veľmi často 
spomínam.“

 Spracovali študenti 
 Strednej odbornej školy 
 strojníckej pod vedením 
 Jany Jančurovej

Ivan
Štefan Krajčík

Ivan Štefan Krajčík sa 
narodil 14. 7. 1918 v Bánov-
ciach nad Bebravou. Mal 
štyroch vlastných súro-
dencov. Študoval Obchodnú 
akadémiu v Trenčíne. Vzal 
si za  ženu Helenu Babja-
kovú, ktorá pochádzala 
z  východu. Nemali spolu 
žiadne deti. Bol vášnivý 
čitateľ, počas života prečítal 
obrovské množstvo kníh, 
vynikal pracovitosťou, či 
zodpovednosťou (vyrov-
nával dlh po  nebohom 

otcovi). Po  smrti otca 
zdedil veľký majetok, stal sa 
hospodárom (zdedil polia, 
lesy, lúky...). Nechcel vstúpiť 
do  družst va , odmieta l 
socializmus, a  preto ho 
komunisti dali na  súd. 
Okresný súd v  Bánovciach 
nad Bebravou v yniesol 
po  hlavnom pojednávaní 
konanom dňa 25.11.1952 
rozsudok: „Neplní si svoje 
povinnosti“. Zdôvodňuje 
to tým, že ako samostatne 
hospodáriaci roľník nedodal 
pre potreby verejného 
zásobovania dostatočný 
počet produktov (mal dodať 
675 kg bravčového mäsa, 
nedodal nič, mal dodať 2038 
litrov mlieka, dodal len 1062 
litrov, dodal len 970 ks vajec, 
nedodal plánovaný počet 
dobytka...). Týmto všetkým 
netrpel len Ivan Krajčík, 
ale i  všetci ostatní bohatší 
hospodári. Menej bohatí 
hospodári boli zastrašovaní 
a  so strachom nakoniec 
vstupovali do  družstva. 
V novembri 1952 ho odsú-
dili na dva roky (vo väzení 
bol od marca do novembra) 
a  jeho ženu Helenu vysťa-
hova l i do  českej obce 
Počátky. Počas poby tu 

vo väzení ťažko pracoval, 
naprík lad v  Jáchymove 
v  uránov ých baniach... 
Nemohol sa vrátiť do Báno-
viec, pretože v  rozsudku 
bolo písané, že sa so ženou 
nikdy nesmú vrátiť. Preto 
išiel za ženou do Počátkov, 
kde bývali v  podnájmoch 
v  ťažkých podmienkach. 
Spolu so ženou pracovali 
s  koňmi, vozili seno pre 
„Státní zemědělský statek“. 
Postupne sa stav v republike 
zlepšoval, a  tak sa mohli 
vrátiť naspäť do  Bánoviec, 
avšak nie do  ich bývalého 
domu. Spolu s  Helenou 
bývali opäť v podnájmoch, 
no na š ťast ie  i m bola 
po rokoch chalupa vrátená, 
ale aj keď bola ich, museli 
za  ňu platiť nájomné. Ivan 
začal pracovať na  Štátnom 
majet ku v  Bánovciach 
a počas dôchodku si chodil 
privyrábať do sadu. Po roku 
1991 im bola chalupa úplne 
vrátená, nemuseli už platiť 
nájomné. Ivan Štefan Krajčík 
zomrel dňa 31. marca 2000, 
manželka Helena zomrela 
o štyri mesiace neskôr...
 Spracovala 
 Lenka Ďurčová, 
 Gymnázium J. Jesenského

ROKOV

17. NOVEMBER ´89

SLOBODY
BÁNOVCE NAD BEBRAVOU

MESTO BÁNOVCE NAD BEBRAVOU
MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO,

ZUŠ DEZIDERA KARDOŠA, INICIATÍVA PRE BÁNOVCE, ŽI:VA

POZÝVAJÚ
NA PODUJATIA 

K 30. VÝROČIU
NEŽNEJ REVOLÚCIE

NÁMESTIE Ľ. ŠTÚRA

ODKAZ ŠTRNGAJÚCICH KĽÚČOV
A SYMBOLICKÝ SPRIEVOD

17:00

15.

MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

CHCEME PRAVDU, NIE LOŽ
SPOMIENKOVÉ PODUJATIE A PREZENTÁCIA 
ŠTUDENTSKÉHO PROJEKTU KREHKÉ HRANICE SLOBODY18:00

15.

KULTÚRNE CENTRUM ŽI:VA
FILMOVÝ VEČER S NEŽNOU

18:00

16.

NOVEMBER 2019

MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

VÝSTAVA ÚSTAVU PAMÄTI NÁRODA
ROK 1989 A PÁD REŽIMU

11.
až 

22.

PREDNÁŠKA LEKTORA ÚPN MARTINA GAREKA:
NOVEMBER 89 V ČESKOSLOVENSKU A PÁD REŽIMU

19.
16:30 MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

Študenti o krehkej slobode

O  tom, že totalitný režim 
nevynechal z  perzekúcie ani 
mládež, svedčí existencia náprav-
ného zariadenia v  stredných 
Čechách, v  dedinke Zámrsk. 
Stredoveký kaštieľ bol prebudo-
vaný na väzenské zariadenie pre 
mladistvých, odsúdených za poli-
tické delikty. Dnes tu sídli archív 
Ministerstva vnútra ČR. To, že 
múrmi tejto krásnej stavby bola 
v  rokoch 1951 - 1959 skutočne 
väznica, môže potvrdiť každý 
obyvateľ obce. K  väzenskému 
stavu patrili zamrežované okná 
aj koridory. Mladistvé väzenkyne 
bývali na druhom nádvorí tohto 
komplexu. Mladiství politickí 
väzni zo Slovenska boli po zrušení 
väznice v  Hlohovci eskortovaní 
do  Zámrsku v  roku 1952. Títo 
mladiství odsúdenci boli súdmi 
z  celej bývalej Československej 
socialistickej republiky súdení 
ako starší odsúdenci. Paragrafové 
znenie údajných trestných činov 
za velezradu, kolaborantstvo, špi-
onáž alebo iný prejav nesúhlasu 
s  režimom sa v  ničom neodli-
šovalo od  znenia pre dospelých 
odsúdencov. Vo väznici č. 4 
Zámrsk boli prevažne mladiství 
vo veku 16 rokov.

Dnes, s odstupom 60 rokov, 
keď sa zamýšľam nad svojím 
osudom a  porovnávam ho 
s  osudom mojich vnúčat, ktoré 
majú práve toľko, ako som mal 
ja v čase odsúdenia, plne si uve-

domujem krutosť tohto systému. 
Lebo vytrhnúť dieťa v  čase 
najkrajšieho veku svojho života 
od rodičov a dať ho do nútenej izo-
lácie a vychovávať podľa nejakej 
Makarenkovej výchovy, je krutosť 
veľmi mierne povedané. Samotný 
spôsob výchovy spočíval doslova 
vo vytĺkaní vnútorných citových 
väzieb osobnosti mladistvých 
väzňov. Keď si spomínam nato, 
ako nás podporučík Mikeska 
trestal za každý bežný priestupok 
a „cvičákmi“ za každého počasia 
v  blate dru hého nádvor ia 
rozbitého kolesami povozov 
a  dobytka... Povelom k  zemi 
a  plazením vpred sme zrovnali 
tieto blatové ryhy vlastnými 
telami. Za  polhodinu si skon-
troloval osobne našu čistotou, aj 
tela a odevov. Hľadanie špiny pod 
cvokmi na bagandžiach si nikdy 
neodpustil. Jeho doprovod vždy 
tvoril veliteľ oddelenia, službu-
konajúci príslušník väzenskej 
stráže. Pri zistení nedostatkov 
a  pri raporte rozdeľovala tresty 
formou odobratia osobných 
výhod, zákazu písania dopisov 
rodičom, zákazu nákupov ved-
ľajších pôžitkov, atď. Aký som 
bol šťastný, keď som si mohol 
prvýkrát kúpiť vedľajšie pôžitky 
– škvarky, v  ktorých bolo viac 
nečistôt a štetín ako samotného 
jedla. Medzi pochutiny sme 
rátali dosýta sa najesť varených 
zemiakov, ktoré sme varili pre 

ošípané. Osobný poriadok bol 
hodnotený aj podľa toho, ako 
mal kto ustlané lôžko. Niektorí 
starší spoluväzni mali lôžka 
ustlané tak, že samá hrana, pravý 
uhol a pod. Všade panovala pre-
hnaná tvrdá vojenská disciplína 
začínajúca budíčkom a končiaca 

večerným sčítaním prítomných 
na celách. Najťažšie boli pre kaž-
dého začiatky týchto galejí. Lebo 
po príchode z väznice Krajského 
súdu v Bratislave začínala tortúra 
tým, že každý nováčik bol pod 
dohľadom službukonajúceho prí-
slušníka väzenskej stráže, od rána 
do skončenia zamestnania robil 
na  „rajónoch“, t.j. chodbách 
jednu a  tú istú prácu – šuroval 
chodby a leštil kachličky. Niekedy 
bola táto práca prerušená, keď 
bolo potrebné zložiť dve – tri 
autá obilia, prípadne uhlia. Toto 
robil každý nováčik dovtedy, 
pokiaľ sa „neaklimatizoval“. 
Po  tomto „prijímači“ bol spra-
vidla pridelený do práčovne, kde 
sa pralo a  žehlilo všetko prádlo 
odsúdených. Po  zvládnutí tejto 
„profesie“ bol odsúdený zadelený 
do komanda do okolitých miest 
a obcí vo Vysokom Mýte, Chocni 
a  pod. na  poľnohospodárske 
práce, výstavbu veľkochovov oší-
paných v Dobruške, ale aj do baní 
v Žacleři. Niektoré úteky mladist-
vých väzňov mali za následok, že 
sme boli hermeticky izolovaní aj 
niekoľko dní. Do práce do  spo-
mínaných miest sa nechodilo. 
Bachari za  spoluúčasti prísluš-
níkov Sboru národnej bezpečnosti 
– SNB, vojska a  milície hľadali 
utek ajúceho.  Nem i losrd ne 
prečesávali každý kriak, roklinu 
v poli alebo opustený dom, kým 
ho nechytili. Mal som možnosť 

vidieť aj niekoľkých chytených 
spoluväzňov, ktorých dopravili 
k  smrti dobitých a  unavených 
späť do  väznice. Pre výstrahu 
ležali bezvládne na  vnútornom 
nádvorí a  potom ich prepravili 
na  pre nás neznáme miesto. 
O  tom, či sa niekomu vôbec 
podarilo utiecť, nemám vedomie. 
Tí, ktorí sa pokúsili utiecť, sa už 
do tejto väznice na výkon trestu 
nevracali. 

Bolo všeobecne známe, že 
mladiství politickí väzni zo Slo-
venska pochádzali z kresťanských 
rodín s  dobrou náboženskou 
výchovou a preto aj dokázali lepšie 
odolávať postupnej ateizácii. 
Nevýhodou bolo, že medzi sebou 
sme nemali žiadnych kňazov, ani 
rehoľných pracovníkov. Kresťan-
stvo a  jeho tradície nám nemalo 
čo pripomínať, iba vnútorné 
náboženské presvedčenie nám 
pomáhalo udržiavať vieru v Pána 
Boha a  že za  Jeho pomoci raz 
všetko to utrpenie musí skončiť. 

Z  posledných štatistických 
údajov o  pôsobení mladistvých 
politických väzňov v Zámrsku zo 
Slovenska je zrejmé, že podstatná 
časť už nežije. I  táto skutočnosť 
svedčí o  tom, že ich pobyt vo 
v ýkone trestu v  opisovanej 
väznici č. 4 zanechala na  ich 
zdravotnom stave následky, ktoré 
im ukrojili zo života... 

 Mirko Tuchyňa, 
 politický väzeň, občan Bánoviec

O väznici mladistvých v Zámrsku v päťdesiatych rokoch

Mirko Tuchyňa mal šestnásť 
rokov a  už som bol súdený 
podľa paragrafu 78 za velezradu 
a odsúdený na päť rokov straty 
slobody. Straty čestných práv 
občianskych a  prepadnutie 
majetku. Celkom strávil vo 
väzení tridsať mesiacov... 
Od  roku 2018 je držiteľom 
Pamätnej medaily Ústavu 
pamäti národa. Mirko Tuchyňa 
je dlhoročným predsedom regio-
nálnej pobočky celoslovenskej 
organizácie Politickí väzni - Zväz 
protikomunistickeho odboja.
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Piatok trinásteho sme sa dotkli 
smutnokrásnych pocitov Zuzany Bri-
dovej. Pozvala nás na „krst“ jej prvej 
zbierky básní - Pocity. Taký nával 
poetiky snáď bánovská Ži:va za svojej 
vyše ročnej existencie nezažila. Potre-
bovali sme to všetci, najmä teraz pred 
Vianocami... A najviac Zuzana.

Vydať písomné dôkazy o svojom 
vnútornom svete chcelo odvahu. A tú 
Zuzana hľadala minimálne dva roky, 
keď sa jej za  posledných päť rokov 
nazbierali „pocity“ doma v  šuplíku. 
A  musíme za  túto jej odvahu poďa-
kovať. A keď nám pri čítaní padne zrak 
na snivé fotogra� e Romana Jedináka 
(na  foto so Zuzanou), ďakujeme dva-
krát. Za „pomocníčku“ pre svoj večer 
v Ži:ve si autorka vybrala menovkyňu, 
tiež večnú romantičku, s ktorej menom 
sa v našom meste spája všetko pekné 
v oblasti umeleckého slova a dramatiky 
– Zuzanu Varhaníkovú. Tá poďakovala 
za česť, že môže byť pri tom a uviesť 
do  života taký malý pocitový zázrak 
v  dnešnej uponáhľanej a  materiálnej 
dobe. Najskôr však niekoľko básní 
odznelo v  podaní žiačok literárno- 
dramatického odboru ZUŠ Emy Hla-
váčovej a Kristíny Pietrikovej. Potom 
obe Zuzky v žiari tlmených re� ektorov 
knižku posypali škoricou a rozfúkali, 
aby sa škoricové teplo lásky šírilo 

ďalej. Básne nie sú len o  láske, ale aj 
o smútku za matkou, o pokore k Bohu, 
alebo len tak - o  pouličnej lampe. 
Práve tieto sme si mohli vypočuť ajz 
nahrávky - v podaní samotnej autorky, 
veľmi citlivo doplnené umeleckým 
poetickým videom a  „živými“ foto-
grafiami Romana Jedináka. Musíme 
povedať, že obaja to zvládli bravúrne. 
Poetka Zuzana sa mám predstavila aj 
ako skvelá recitátorka. A  to bolo pre 
mnohých snáď tým najväčším prekva-
pením onoho večera, lebo o vydaní jej 
prvotiny sa medzi priateľmi šuškalo už 
dlhšie. Tu v Ži:ve sa piatok trinásteho 
stretli najmä jej priatelia a blízki. A že 
ju prišli podporiť v  takom hojnom 
počte, Zuzanu dojalo. Poďakovala im, 

že jej pomohli prestať pochybovať, 
že jej pomohli uveriť. Na tento večer 
bude spomínať s pokorou a vďakou. 
Lebo už teraz má Vianoce...

 Text a foto: Alena Borszéková

Rodení Bánovčania 
Matej Žák a Romana Kiš-
šová, rodená Hlobeňová, 
v ystupujúca pod ume-
leckým menom ROuMY, 
si odniesli Striebornú lýru 
zo súťaže autorských piesní 
a  zahrali si v  sprievode 
orchestra. 

Hudobné cesty Mateja 
Žáka a  ROuMY sa spojili 
už dávnejšie, ešte na podu-
jatiach, ktoré organizovalo 
Gymnázium Janka Jesen-
ského, ktorého sú obaja 
absolventi. Po dlhšej dobe 
sa ich hudobné cesty opäť 
stretli a  Matej a  Romana 
sa pustili do  spoločnej 
tvorby. ROuMY je spe-
váčka a  autorka hudby 
a textov, svoj prvý autorský 
singel vydala v  roku 2011. 
Od tej doby sa jej podarilo 
spolupracovať s  kapelou 
PEHA, vydať debutový 
album Čierno-biely svet, 
získať 3. miesto v autorskej 

súťaži Košický zlatý poklad 
a jej tvár ste mali možnosť 
vidieť aj v  talentových 
súťažiach na obrazovkách. 
Matej Žák, multiinštru-
mentalista, ktorý ovláda 
hru na klavír, gitaru, bicie, 
basu, študoval v  Londýne 
Audio produkciu na  SAE 
Institute London a  taktiež 
odbor Environmental and 
Architectural Acoustics 
na  London South Bank 
University. Matej pro-
dukuje hudbu od  svojich 
16 rokov a  situácia ho 
dohnala stať sa multiin-
štrumentalistom, pretože 
každý nástroj si musel 
sám nahrať, za  čo je dnes 
vďačný a  neustále skúša 
aj nové nástroje. Matej sa 
venoval rôznym hudobným 
žánrom od death metalu až 
po acoustic folk/pop. Matej 
Žák a ROuMY sa rozhodli 
spojiť svoje talenty a skúsiť 
tvoriť hudbu spolu. Presne 

tak vznik la aj sk ladba 
s názvom Južný pól, ktorá 
si odniesla zo súťaže Ruži-
novská lýra krásne druhé 
miesto. Je to jedinečná súťaž 
autorských piesní, ktorá 
dáva príležitosť mladým 
ľuďom z  celého Slovenska 
zviditeľniť svoju autorskú 
tvorbu. Organizátormi 
podujatia boli Mestská 
časť Bratislava Ružinov 
a CULTUS Ružinov. Súťaž 
sa tento rok niesla v duchu 

orc he s t r a  s y mphon ic 
a  finále s  10 súťažiacimi 
sa uskutočnilo večer 8. 
decembra 2019 v Bratislave. 
Bánovská dvojica si tak 
mala možnosť počas finá-
lového večera zahrať svoju 
skladbu v  sprievode sláči-
kovej sekcie symfonického 
orchestra, čo považujú 
za obrovský zážitok. Podľa 
ich slov skladba nadobudla 
ďalší rozmer. 

Text a foto: Pavol Kišš

Stratená
Cítim, že ma bolí duša.
Býva v tele chorom.
Idem za doktorom.
Pozrie na mňa dioptrí rám:
„Neviem ani sám, čo pomohlo by... 
dám vám liekov pár, no nečakajte veľa.
So všetkým sa zmieriť treba.“
Na recepte v latinčine - duše pomoc.
„Užívajte jednu na noc.“
Povedala v lekárni za okienkom dáma.
Pomôžem si sama.
Začnem písať básne.
Všetci pochopia z nich, ako mi je,
Že mi duša hnije, že som strápená.
Sama, stratená.
Táto liečba má však svoje nástrahy.
Ak básne číta človek, čo nerozumie 
citom – len sa smeje pritom!
„Aká naivná, nie je jediná... Dnes 
problémy má každý.“
Holý fakt, čo moje básne vraždí.
Mám ich vôbec písať?
Kto ich bude čítať?

spoločnosť, kultúra 5
 Spoločenská kronika

Tomáš Zetka *1978
Ing. Eva Štefániková, rod. Laššová,  *1944
Mária Masaryková, rod. Laginová  *1943
Miluše Mikulovská, rod. Michalcová  *1941

Opustili nás

Dušan Merašick ý a Iveta Janušková

Uzavreli manželstvo

V  utorok 17.12. môžete zájsť na  Bánovské vianočné 
trhy, stretnúť sa s priateľmi a pri punči a vystúpeniach 
umelcov z nášho regiónu, ktoré začnú o 15:00, zhodnotiť 
uplynulý rok a popriať si všetko dobré do toho nadchá-
dzajúceho. Rovnako to môžete urobiť aj o deň neskôr, 
teda v stredu 18. decembra. Stačí prísť na Námestie Ľ. 
Štúra. V stredu 18.12. to bude žiť aj v Ži:ve. Od 18:00 tam 
bude totiž na programe vystúpenie detí s Downovým 
syndrómom, s názvom Deti z planéty DS. Vo štvrtok 
19.12. od  18:00 budú v  Ži:ve na  pláne dve udalosti. 
Pôjde o  uvedenie knihy Silvestra Lavríka s  názvom
Posledná barónka, ale taktiež premietanie � lmu Muž, 
ktorý luže. Celý program začína o 18:00. V prípade, 
že máte prečítané knihy, ktoré nepotrebujete, môžete 
ich priniesť od 16. do 20.12. do Informačného centra 
na námestí. Prispejete tým na dobrú vec. Práve v piatok 
20.12. od 17:00 sa totiž v Ži:ve uskutoční Predvianočný 
blší trh, pričom časť výťažku poputuje na podporu OZ 
Bánovskí chlpáči. Milovníci dobrého filmu si prídu 
na  svoje taktiež 20.12., ale o  pár hodín neskôr. FK 
Kassandra vás pozýva na premietanie dánskej komédie 
Sviatky pokoja a mieru, spojené so žrebovaním via-
nočnej tomboly. Program začne o 20:00 v Ži:ve a vstupné 
je 3-4 eurá. V sobotu 21.12. spolu na Námestí Ľ. Štúra 
zapálime štvrtú adventnú sviecu. Tentokrát bude mať 
tú česť farár rímskokatolíckej cirkvi Stanislav Garaj. 
V sprievodnom programe vystúpia FS Tatrovák a FS 
Bebran. K najkrajším sviatkom v roku neodmysliteľne 
patrí Polnočná svätá omša. Aj tento rok ju 24.12. bude 
celebrovať v našom Kostole Najsvätejšej Trojice farár 
Stanislav Garaj. O deň neskôr, teda v stredu 25.12., bude 
na tom istom mieste na programe Jasličková pobožnosť. 
Na Štefana, teda vo štvrtok 26.12., sa uskutoční Koleda 
Dobrej noviny. Je však potrebné, aby sa záujemcovia 
prihlásili na Farskom úrade. Slávenie Vianoc vyvrcholí 
v nedeľu 29.12., kedy bude na programe Vianočný kon-
cert. Vystúpia v ňom Farský spevokol a Farský komorný 
orchester. Začiatok je, v  Kostole Najsvätejšej Trojice 
na Námestí Ľ. Štúra, naplánovaný na 15:00. S úderom 
polnoci z utorka 31.12. na stredu 1.1.2020 sa na námestí 
spoločne rozlúčime so starým rokom a privítame ten 
nový. Samozrejme, nebude chýbať príhovor primátorky 
mesta Rudolfy Novotnej.  (vz)

KAM v meste a okolí

Mestská knižnica Ľ. Štúra Bánovce nad Bebravou 
organizuje

VIANOČNÚ BURZU KNÍH
do 20.12.2019

Výpredaj vyradených kníh
počas otváracích hodín od 8.00 do 17.00 h

Poetické Vianoce Zuzany Bridovej

Bánovčania úspešní v Bratislave

Vianočné koncerty
Ars Akademy

SZUŠ Ars Akademy vás srdečne pozýva na  dva 
Vianočné koncerty – hudobný a tanečný, ktoré sa usku-
točnia v 18. a 19. decembra o 17.30 h v priestoroch MsKS 
Bánovce nad Bebravou. V programe sa predstavia žiaci 
a učitelia Súkromnej ZUŠ. Vstup je voľný.
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Koncom roka sa roztrhne 
vrece nielen s  vianočnými 
pesničkami, ale aj s posede-
niami rôznych organizácií. 
V  pondelok 9. decembra 
k nim patril Klub dôchodcov 
v Bánovciach nad Bebravou. 

Sála miestneho MsKS bola 
zaplnená do  posledného 
miesta. „Schôdzu viedla 
ako vždy tajomníčka Zuzka 
Naďová, zúčastnili sa jej tiež 
primátorka mesta a  Janka 
Záhumenská z  mestského 
úradu. Myslím si, že seniorom 
sa akcia veľmi páči, lebo keď 
sa poobzerám, vidím plnú 
sálu spokojných ľudí,“ pove-
dala redakcii predsedníčka 
klubu Jozefína Horňáková. 
S t r e t n u t i e  u m o c n i l o 

vystúpenie koledníkov zo 
Základnej školy na Duklian-
skej ulici. Počas pohostenia 
nastala medzi všetkými čulá 
vrava, ktorá pripomínala 
bzukot včiel. Hodnotil sa 
prežitý rok 2019 a spomínalo 

sa aj na detstvo a niekdajšie 
časy. Čo sa atmosféry Vianoc 
týka, dnešným seniorom 
najviac chýba sneh. Nuž, aj to 
je daň za klimatické zmeny, 
ktoré najviac pociťujú práve 
tí najstarší, keďže môžu 
porovnávať väčšie časové 
obdobia. „Ja som od Žiliny“,
začala rozprávanie Irena 
Pustajová „u nás boli Vianoce 
chudobné, ale veľmi pekné. 
Pamätám si na  kopy snehu, 
tu je len poprašok. Tam bolo 

všetko snehom zasypané. Aj 
so staršími bratmi sme museli 
pomáhať, drevo nosiť do pece, 
všetko čo nám mama s tatom 
povedali. No a  na  Štedrý 
deň sme chodili na polnočnú 
omšu a sneh nám vŕzgal pod 
nohami.“ Podobne si na naj-
krajšie sviatky v roku zaspo-
mínal aj Jozef Majerhofer 
„Vianoce môjho detstva boli 
plné očakávania, bola to iná 
doba ako teraz. My sme tých 
darčekov toľko nemali a tešili 
sme sa viacej zo samotných 
sviatkov ako z tých darčekov.“ 
Klub dôchodcov v  Bánov-
ciach má aktuálne 298 členov, 
žiaľ, nedávno opustil svojich 
kamarátov a kamarátky jeden 
z nich, ktorému sa časť účast-
níkov stretnutia odobrala 

na  pohreb. Aj táto smutná 
udalosť bola súčasťou kon-
coročného posedenia. Preto 
sa živo debatovalo o skutoč-
ných hodnotách, akými sú 
nielen zdravie a  šťastie, ale 
aj o  dobrých občianskych 
vzťahoch, o  medzigene-
račnom spolužití mladých so 
seniormi a tiež o tom, že nič 
nie je bežné a všedné, aj keď 
Vianoce prichádzajú každý 
rok. Predsedníčka k lubu 
zaželala všetkým krásne 
sviatky v kruhu rodiny, aby 
boli tieto dni pre každého 
šťastné a  veselé. Napokon 
sa spievala najznámejšia 
vianočná pieseň a s prianím 
len toho dobrého sa účastníci 
posedenia rozišli. 

Text a foto: Dana Legeňová
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Stretla som Mikuláša. Bol to Mikuláš, ktorého som 
poznala osobne – a mal trochu pod čapicou. Biely brm-
bolec sa mu veselo hompáľal v rytme jemného (a možno aj 
jedného) promile. „Ahoj, no ako? Mikulášske povinnosti 
máš splnené?“ kladiem mu kontrolnú otázku. „Jasné... 
detičky sa potešili a otcovia ma občerstvili,“ dozvedám sa 
zákulisné fakty. „Ak chceš, poviem ti básničku!“ prišiel 
zrazu nečakaný návrh. „No daj!“ zapáčila sa mi táto náhla 
zmena mikulášskych zvykov a postupov. S malými artiku-
lačnými chybami vysypal Mikuláš zo seba dve básničky. 
Uznanlivo som mu zatlieskala. „Ale čo ti dám ako sladkú 
odmenu? Prepáč, ale nie som pripravená rozdávať balíčky 
Mikulášom“, ospravedlňujem sa. „Najsladšou odmenou 
pre mňa bude, ak ma odvedieš k môjmu vchodu.“ Skromný, 
milý... povinnosťami zmorený Mikuláš.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Advent v mestských častiach

Slávnostné posedenie pod jedličkou
so seniormi z Klubu dôchodcov

Advent je obdobím 
o č a k áv a n i a  pr í c ho du 
Ježiša Krista. Či už ide 
o  jeho narodenie, ktoré si 
pripomíname na  Vianoce, 
alebo o  ten druhý, ktorý 
ešte len nastane. Symbolom 
adventu je už viac ako jeden 
a  pol storočia adventný 
veniec so štyrmi svieč-
kami. V roku 2014 vznikla 
v  Dolných Ozorovciach 
z iniciatívy výboru mestskej 
časti a  klubu dôchodcov 
tradícia stretávania sa 
práve pri adventnom venci. 
Jeho základ tvorí kovová 
konštrukcia, ktorú poskytol 
d nes  u ž  nebohý pá n 
Jaroslav Oravec, na  ktorú 
býva pripevnená čečina, 
sviečky, stuhy, prípadne 

iná výzdoba. Možno ho 
nájsť v  prírodnom areáli 
pred kultúrnym domom. 
Občania sa pri ňom stretá-
vajú počas každej adventnej 
nedele popoludní. Tieto 
stretnutia bývajú okrem 
zapaľovania sviečok spojené 
aj s adventným zamyslením, 
spevom adventných piesní 
a  modlitbami. Počas prvej 
adventnej nedele bý va 
pozvaný aj zástupca kato-
líckej cirkvi, ktorý vždy 
veniec posvätí. Tentokrát 
tak urobil kňaz Dušan Dub-
ravický z bánovskej farnosti 
(na foto). 

Zapaľovanie advent-
ných sviečok tento rok 
prebieha aj v  susednej 
mestskej časti - v  Malých 

Chlievanoch. Adventný 
veniec tam možno nájsť 
taktiež pred kultúrnym 
domom na  dobre vidi-
teľnom mieste pri ceste 
z  Bánoviec do  Dvorca. Aj 

tu sa zapaľovaniu sviečok 
venujú zástupcovia výboru 
mestskej časti a  k lubu 
dôchodcov, ktorí sviečky 
zapaľujú už v sobotu večer. 
  Text a foto: Marek Kasala 

Mikulášska akcia
v Malých Chlievanoch

V  nedeľu 8.decembra 
zavítal Mikuláš aj do Malých 
Chlievan. Krátko pred 16. 
hodinou sa kultúrny dom 
zaplnil menšími i  väčšími, 
pričom každý veril, že bol 
dobrý a že si ho neposlušný 
čert nevezme so sebou. 
V mikulášskom a vianočnom 
duchu sa niesol aj pripra-
vený kultúrny program, 
v  ktorom vystúpil zabávač 
Marek a heligonkárka Saška 
Trnková. Prítomné deti sa 
dozvedeli niečo viac o osob-
nosti sv. Mikuláša, z čoho boli 
následne aj trochu preskú-
šané, zasmiali sa na veselých 
príhodách, vypočuli si krásne 
ľudové a  vianočné piesne. 

No a  nakoniec všetci spolu 
vyvolali, či skôr vykričali 
toho, na  koho po  celý čas 
čakali. A  naozaj, vo dve-
rách sa zjavil ich vytúžený 
Mikuláš. Neprišiel sám, ale 
aj so svojimi pomocníkmi 
čertom a anjelom. Našlo sa 
naozaj veľa odvážlivcov, ktorí 
chceli recitovať či spievať, no 
niektorých starších možno 
trochu zaskočilo to, že ich 
Mikuláš začal skúšať vybrané 
slová. Všetko však dobre 
dopadlo a spokojní boli všetci 
okrem čerta, ktorý znovu 
obišiel naprázdno. V závere 
stretnutia nechýbal tradičný 
ohňostroj. 

 Marek Kasala

Deti deťom 
Tradične ako po  iné 

roky, i  tentokrát zavítal 
medzi žiakov Základnej 
školy Gorazdova Mikuláš 
s čertom a anjelom. Balíček 
sa ušiel všetkým deťom, 
pretože cez sviatky sa deti 
nedelia na dobré a zlé. Hry 
s Mikulášom si užili najmä 
deti nižších ročníkov. Práve 
takáto hravá a  snívajúca 

detská duša prežíva obdobie 
Vianoc najintenzívnejšie. 
Nám dospelým urobilo 
radosť to, že starší žiaci 
si pripravili mikulášske 
aktivity z  vlastnej inicia-
tívy a priniesli si i vlastné 
kostýmy. Práve programy 
Deti deťom sa tešia v našej 
škole veľkej obľube a  píšu 
už viacročnú tradíciu.  (zš)

Zľava primátorka Rudolfa Novotná, predsedníčka Jozefína 
Horňáková, Jana Záhumenská z MsÚ a Zuzana Naďová
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Erika Slámková
Získala celoslovenské ocenenie Biele srdce, 
ktoré jej udelila Slovenská komora sestier 
a  pôrodných asistentiek pri príležitosti 
Medzinárodného dňa sestier.

1. Výnimočný určite. Bol radostný 
na  krásne udalosti v  rodine ale aj v  mojej 
práci. Každý rok pribudnú nové radosti, ale 
aj „boľačky“, niektoré takmer vyhojené, iné 
čerstvo boľavé. Je to tak nejak vyvážené a je 
dôležité to všetko vedieť prijať tak, ako to 
život prináša.

2. Vianoce pre mňa znamenajú predo-
všetkým vďačnosť za  to, že sa stretneme 
všetci pri stole tak ako minulý rok. Čím 
som staršia, tým viac to vnímam, že to nie 
je samozrejmosť. Tým, že mám moju mamu, 
som ešte stále dieťa a deti ľúbia Vianoce – je 
z nich cítiť intenzívnejšie lásku a spolupatrič-
nosť všetkým naokolo. Moje Vianoce sú však 
aj o  tom, že musím pracovať, lebo choroba 
nehľadí, či je sviatok, alebo nie. Všetci zdra-
votníci vedia, o čom hovorím...

Tomáš Tuláček
Hudobní skladatelia v  Izraeli, kde koncer-
toval, mu udelili výnimočné ocenenie za pro-
pagáciu súčasnej izraelskej hudby.

1. Rok 2019 bol pre mňa úspešný predo-
všetkým pracovne. Myslím si, že moji žiaci sa 
neustále zlepšovali a práca v Základnej ume-
leckej škole Dezidera Kardoša ma naplňovala 
pocitom dobre vykonanej práce. Tiež boli 
pre mňa dôležité moje koncertné aktivity, 

ktorých  bolo veľa a nakoniec sa mi dostalo 
v Izraeli uznania za moju propagáciu izrael-
skej súčasnej hudby. Toho si naozaj vážim. 

2. Vianoce sú pre  mňa  sviatky pokoja, 
pohody, bez náboženského podtextu. Mám 
vtedy čas premýšľať o tom, čo bolo a čo asi 
príde. Škoda, že už nie sú Vianoce na snehu, 
ako to bývalo... 

Anna Struhárová
Vďaka jej iniciatíve máme nové detské 
ihrisko Žihadielko a  veľa rôznych občian-
skych aktivít.

1. Veľmi. Výnimočná je pre mňa snáď 
posledná dekáda, každým rokom pribudne 
do môjho života niečo, čo ho zmení v tom 
najlepšom svetle. Tento rok to boli ľudia. 
Konkrétne ľudia z  Bánoviec, ktorí mi 
ukázali silu spolupráce. Som im za všetko 
veľmi vďačná. Tento rok teda uzatváram 
s  hrdosťou na  naše mesto.  Stretávali sme 
sa spolu pri viacerých udalostiach a všetky 
mali spoločného menovateľa - a  tým je 
spolupatričnosť. Bánovce sú silné mesto, 
v ktorom žijú silní  a výnimoční ľudia. 

2 . Som nev yl iečiteľný romantik 
a  v  období Vianoc sa vo mne prebúdza 

moje gýčové ja. Pokojne by to mohlo trvať 
až do jari, mám to jednoducho rada. Možno 
to bude znieť pateticky, alebo strojene, no 
Vianoce sú pre mňa svetlom roka. Doma 
horia sviečky, voňajú medovníky, všade je 
zázračný poriadok a  ja sa neviem dočkať, 
kedy si moji najbližší otvoria monkovsky 
farebne zladené darčeky a  urobia im 
radosť.  Nad tým všetkým kraľuje radosť 
z narodenia Božieho dieťaťa a pripomenutie 
si dôležitosti rodiny a  všetkého dobrého 
v nej. Vtedy sú Vianoce. Keď sa každé srdce 
ligoce (hovorí moje gýčové ja...). 

Peter Bežák
Dlhoročný tréner Karate Klubu Trend a maj-
ster Európy v kumite v kategórii seniorov.

1. Z  hľadiska klubu sme absolvovali 
na  naše možnosti úspešnú sezónu. Zís-
kali sme v  sezóne 2019 pre Bánovce zo 
slovenských pohárov osem zlatých, jednu 
striebornú a tri bronzové medaily. Ďalej sme 
získali tri víťazstvá v celkovom hodnotení 
Slovenského pohára. Zavŕšením sezóny boli 
majstrovstvá Slovenska, v  mládežníckej 
kategórii sme získali jeden titul Majstra Slo-
venska – kata a dve bronzové medaily - kata 
a kumite. V seniorskej kategórii máme tiež 
jeden titul Majstra Slovenska - kata, jednu 
striebornú medailu v kumite, jednu bron-
zovú medailu v kata pre družstvo. Výbornou 
bodkou za touto sezónou bol v celej histórii 
klubu prvý seniorský titul Majstra Európy 

v kumite a bronzová medaila z Majstrov-
stiev Európy v kata.

2. Aj pre mňa sú Vianoce sviatkom 
pokoja. Najradšej ich trávim v kruhu rodiny. 
Je to príležitosť nabrať nové sily do nového 
roku...

Rado Hanko
Cestovateľ a pesničkár, ktorý sa v tomto roku 
vrátil z Kanady do Bánoviec, veľa koncertuje 
a na konte má aj svoj prvý album.

1. Rok 2019 bol pre mňa dosť zlomový 
rok. V  marci som sa vrátil z  Kanady 
a  namiesto okamžitého hľadania si práce 
a  zaradenia do  „klasickej“ spoločnosti sa 
venujem primárne hudbe a prežívam akési 
obdobie sociálnej beztiaže. Vďaka cesto-
vaniu som si uvedomil isté dôležité veci, čo 
mi svojím spôsobom poprehadzovalo reb-
ríček priorít. Žijem len raz a na veci sa dívam 
trochu inak ako po minulé roky. Netvrdím, 
že je to všetko len pozitívne, isté veci ukáže 
až čas. Ale stojím si za tým, že zmena je život 
a rok 2019 je pre mňa rokom zmeny.

2. Vianoce 2018 som s priateľkou Peťou 
strávil na  pobreží americkej Kalifornie 
a Oregonu v dodávke. Nemali sme veľa, ale 
zároveň sme mali všetko potrebné na per-
fektné Vianoce. Tieto sviatky sú o ľuďoch, 
s  ktorými chceš byť. A  keď s  nimi si, tak 
je jedno kde si, alebo koľko peňazí vrazíš 
do  darčekov. Aby som teda odpovedal 
na otázku - Vianoce sú pre mňa asi sviatkom 
každoročného uvedomenia si toho, ktorí 
ľudia sú pre mňa dôležití. Kde sa strávia je 
jedno, ide o to - s kým...

 Alena Borszéková
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Ako slávia Vianoce Bánovčania, pre ktorých bol rok 2019 výnimočný
Sviatky sú o ľuďoch, s ktorými chceš byť
B ol rok 2019 pre vás výnimočný? Čo pre vás znamenajú Vianoce? To sú dve otázky, ktoré sme položili osobnostiam mesta Bánovce nad Bebravou, 

o ktorých sme v priebehu roka 2019 písali, robili s nimi rozhovor. V tomto roku niečo významné dosiahli, získali ocenenia a preto bol uplynulý 
rok pre nich nezabudnuteľný. A naši čitatelia si veľmi radi pripomenú ich úspechy a prečítajú si, ako aj títo obetaví ľudia, obdarení talentom alebo 
zaneprázdnení dobrovoľníckymi aktivitami, projektmi, prácou nad rámec svojich povinností... proste osobnosti, prežívajú Vianoce. 

Miestny spolok Slovenského 
Červeného kríža v Bánovciach nad 
Bebravou počas roka spolupracuje 
s viacerými organizáciami. Jednou 
z  nich je aj Domov sociálnych 
služieb Archa, ktorý členovia SČK 
v  uplynulom období navštívili 
dokonca až dvakrát. Koncom 
novembra zavítali na predvianočný 
bazárik spojený s predajom advent-
ných a vianočných dekorácií. Išlo 
o  rôzne druhy vencov, svietniky, 
medovníky, ozdoby na  stromček 
či iné zaujímavé darčeky. Okrem 
toho boli pripravené rôzne druhy 

koláčov, zákuskov či iné dobroty. 
O  výrobu všetkých produktov sa 
postaral predovšetkým personál 
zariadenia na  čele s  riaditeľkou 
Renátou Streicher, pričom pomá-
hali aj ich klienti. Každý si mohol 
nejaký ten výrobok odniesť so 
sebou a  podľa svojho uváženia 
� nančne podporiť toto zariadenie. 
Záujem zástupcov SČK a  celkom 
iste aj ostatných zúčastnených bol 
naozaj veľký a myslím si, že akcia, 
po  ktorej sa jedna strana tešila 
z  krásnych zakúpených výrobkov 
a druhá z  finančných príspevkov, 

celkom iste splnila svoj účel. Prvú 
decembrovú stredu viedli kroky 
predstaviteľov bánovského SČK 
do Archy opäť. Tentokrát sa stretli 
i  so samotnými klientmi, ktorých 
prišli už tradične pozdraviť pri 
príležitosti blížiaceho sa sviatku 
sv. Mikuláša. Toto stretnutie sa 
nieslo vo veľmi priateľskom duchu. 
Všetkých prítomných privítala ria-
diteľka DSS Archa Renáta Streicher 
a za hostí s príhovorom vystúpila 
predsedníčka Angela Hoffman-
nová. Hostia si pre klientov pri-
pravili kultúrny program, ktorým 

ich sprevádzala Marta Čaplánová. 
Najskôr všetci členovia SČK 
zaspievali pesničku Sniežik sa nám 
chumelí, potom nasledovali vystú-
penia jednotlivcov. S  pesničkami 
a  básničkami najskôr vystúpili 
dve mladé dievčatá, ktoré na  túto 
akciu priviedla pani Elena Dúcka. 
Vystúpil aj zabávač Marek, ktorý 
klientov pobavil a  zároveň poučil 
o osobnosti sv. Mikuláša. Napokon 
znovu všetci spoločne zaspievali 
niekoľ ko piesní s  tematikou 
Mikuláša a Vianoc s nesmrteľnou 
Tichou nocou nakoniec. O hudobný 

sprievod sa po celý čas starala klá-
vesistka Elena Hluchová. Na druhej 
strane sa prezentovali aj klienti 
Archy, ktorí zaspievali pesničky 
Šťastie, zdravie a  Mikulášku, 
dobrý strýčku. No a po kultúrnom 
programe prišlo na rad dlhoočaká-
vané obdarúvanie, kedy členovia 
SČK rozdali klientom pripravené 
mikulášske balíčky. Záver stretnutia 
sa niesol v znamení dobrej nálady 
a spevu známych ľudových piesní. 
Na oboch podujatiach sa zúčastnila 
aj profesionálna vnučka Janka 
Danišová.  Marek Kasala

Slovenský Červený kríž v Dome sociálnych služieb Archa

Peter s primátorkou Rudolfou Novotnou 
a s kolegami z Karate klubu Trend
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Kračúň ako bodka za umeleckými vianočnými akciami

Prv ý december sa 
už niekoľko rokov spája 
v  kalendári s  označením 
Svetový deň boja proti 
AIDS. V  mnohých z  nás 
táto skratka vy voláva 
pocit neistoty a  strachu. 
Aby sme sa nebáli toho, 
čo nepoznáme, zapojila 
sa ZŠ Školská už po šiesty 
raz do kampane Červená 
stužka - symbol boja 
proti AIDS. Žiakom aj 
občanom mesta Bánovce 
nad Bebravou   rozdá-
vaním letáčikov a  červe-
ných stužiek pripomenuli, 
že problém nie je len prob-
lémom tých, čo sa naka-
zili, ale týka sa každého 
z nás. Spolu so žiakmi si 
aj učitelia  pripli  čer-
v e n ú   s t u ž k u  a k o 
spom ien k u na  ľud í , 
ktorí chorobe podľahli. 
Na nástennom paneli bol 
plagát kampane doplnený 
kresbami žiakov, v  škol-
skom rozhlase odznela 
relácia o aktuálnych infor-
máciách o  HIV vo svete 
i na Slovensku. Deviataci si 
základné informácie utvr-
dili na besede so školenou 
lektorkou, pani Meravou 
z RÚVZ Trenčín, niektorí 
žiaci vytvorili „živú čer-
venú stužku“. Dúfajme, 

že  mnohé z týchto aktivít 
pomôžu rozšíriť poznatky 
o  nákaze a  poskytnú 
žiakom  a  širokej verej-
nosti informácie ako sa 

nevystavovať nebezpečen-
stvu pohlavného ocho-
renia  a zamyslieť sa nad 
svojím životným štýlom. 
 (zš)

Živé Červené stužky 

Je ale úplne jedno, kde Kračúň 
je, dôležité je - o čom je. Divadelný 
rínok a tvorivé dielne sú vždy jeho 
tradičnou súčasťou. Potrebujete 
originálny darček? Máte ho mať. 
Alebo chcete len tak sedieť v diva-
delnej kaviarni a pritom sledovať 
príbeh jedného papagája? Takého 
nenažraného nám predstavil Juraj 

Benčík a  priniesol nám dôkaz 
o tom, že aj na opustenom ostrove 
sa dajú nájsť poklady najdôleži-
tejšie na svete.

 Po  tejto príjemnej úvodnej 
ochutnávke všetkých prítomných 
na Kračúni privítala primátorka 
Rudolfa Novotná. Všetkých 
ubezpečila, že kultúra,  umenie 
a  mládež zostanú aj naďalej jej 
prioritou - veď je úžasné vidieť 
mladých ľudí tráviť čas zmyslu-
plne. Jednohlasne a  jednoznačne 
sa k nej pripojili hneď dve Zuzky. 
Zuzana Janáčová, ako riaditeľka 
MsKS, ktorej zásluhou je slovíčko 
„kultúrne“ naplnené aj obsahom, 
a Zuzana Varhaníková, ako dlho-
ročný pilier umeleckého života 
v našom meste. A potom sme už 
s  pokojom mohli sledovať ume-
lecké „bonbóniky“ kračúňskeho 
dňa.

Kladzianske ľudové divadlo 
K ĽU D  je  „. . .  najve se še l še , 
najmudrejše, najšikovňejše, no 
hlavňenajskromňejše divadlo 
na vichod od zapadu, chtore bavia 
utorskehri vo vichodňarčine. 
V totich hroch zosmišňuje, zalapuje 
i deformuje švet okolo čim nasta-
vuje džveritko sučasnojsci i šifoner 
buducnojsti.“ Predstavenie o tom, 
ako to vyzerá hodinu pred pred-
stavením v nejednom dedinskom 
„kulturáku“ nielen na  východe, 

bolo úsmevné a  dýchalo člove-
činou. Na  dedine sme zostali aj 
s  MAŤOm v  predstavení Minis-
terstvo nápadov. Ministerstvo 
temna vyrába v dedinke Psoland 
elixír života a  chce pomocou 
neho ovládnuť svet. Podarí sa mu 
to, alebo nie? Otázky visiace vo 
vzduchu sa rozplynuli pri pásme 
Detí z  planéty DS. Svet zďaleka 
nie je taký komplikovaný, ako sa 
zdá. Existuje planéta, kde je všetko 

čisté, nežné a jednoduché. „Mohli 
sme tam,môžu prísť Vianoce,“
povedala som si, keď som neskoro 
v  noci odchádzala, plná dojmov, 
emócií...“nachvíľu nazrieť a bol to 
pekný výlet.“

Pár hodín pred polnocou 
sme s  divadelným súborom 
White precítili a pochopili, čo sa 
deje Sedem minút po polnoci. Pár 
minút po polnoci prichádza strach 
a hľadanie pravdy niekde hlboko 
v nás. Eliška a Martinka Jurčíkové 
nám porozprávali o  natáčaní 
filmu Alternate. Adrián Adamec 
ich obsadil do krátkometrážneho 
f i lmu s  nulov ým rozpočtom 
a  veľkým úspechom. Sue Von 
Hall, jej gitara a pecítený spev - to 
bol skok od  sci-fi filmu k  snovej 
nálade. V  hudobno - tanečnom 
bloku sme vzdali poctu Trom 
ružiam Bánoviec. Natália Škul-
tétyová, Boris Stránsky, Jasmína 
Jakalová, Adrián Ševc, Alena 
Dušová - zaspievali. Tatiana Riab-
ceva a  Archiv Tučkov, Katarína 
Masárová, Emma a Sára Slovákové 
a Katarína Jakubová zatancovali. 
Talent a energia zaplavili celú sálu 
a  my sme sa len nechali unášať 
vlnou magickej energie.

Ticho a tma. Divadelný súbor 
Kalorik a ich Krotenie klaunov nás 
prinútilo zamyslieť sa. Rovnako 
aj monodráma Andreja Opále-
ného s  názvom Moje meno mám 

napísané na dverách. Zamyslieť sa 
je potrebné, priam nutné. Popre-
mýšľať o našich snoch, životných 
výhrach a  prehrách, o  nenaplne-
ných túžbach - možno aj takto, cez 
umenie. A  možno aj snívať svoj 
cestovateľský sen pri pesničkách 
Rada Van Hanka. Absolútny záver 
patril koncertu skupiny Eggs on 
thewal. A  to už „padali, padali, 
padali zábrany...“ slovami jednej 
zo skladieb. Tancovali a  spievali 
sme všetci. Výraznou mierou 
k choreogra� i prispel aj Silvester 
Lavrík, roztancovala sa aj Zuzka 
Varhaníková. Dôvody boli jasné 
a zrejmé - všetko sa vydarilo!

Po  šnúre predvianočných 
akcií, ktoré začali Mikulášskymi 
koncertami a  pokračovali Pred-
vianočným bazárom, bol Kračúň 
dokonalou povestnou „poslednou 
kvapkou“ a  bodkou. Čo dodať 
na  záver? Krásne Vianoce, vám 
všetkým.

  Text: Zuzana Bridová
 Foto: Roman Jedinák

A môžu prísť Vianoce - hovorila som si, 
keď som sa neskoro v noci vracala domov 

plná zážitkov a dojmov z  Kračúňa. My, skalní 
vieme, že Kračúň nie je len sviatkom slnovratu, 
ale u nás, v Bánovciach, je aj sviatkom umenia 
a príjemnej predvianočnej pohody. Festival 
divadla, tanca a hudby s týmto názvom v sobotu 14. decembra bol 
teraz tam, kde pred šestnástimi rokmi začal – na pôde mestského 
kultúrneho strediska. Neskôr ho pod svoje krídla „prichýlila“ 
Základná umelecká škola Dezidera Kardoša, no organizujú ho 
mesto spolu s MsKS, pomáha Ži:va a Harmoni...

Šiesty Predvianočný bazár 
základnej umeleckej školy

Šieste vydanie Pred-
vianočného bazáru majú 
Základná umelecká škola 
Dezidera Kardoša a  jej rodi-
čovské združenie za  sebou. 
Všetko bolo. Dielne, stretnutia, 

zážitky, koncerty, vernisáže. Ďakujeme 
a tešíme sa o rok. O foto dokumentáciu 
sa postarali žiaci Ateliéru multimediálnej 
tvorby.  ZUŠ D. Kardoša
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Piaty Mikulášsky koncert ZUŠ
Jubilejný piaty ročník speváckeho Mikulášskeho koncertu má Základná umelecká 

škola Dezidera Kardoša za sebou. Po Kostole svätého Mikuláša „vypredala“ aj Kostol 
Najsvätejšej Trojice a podľa viacerých divákov bol chvíľami „malý“. Dodajme, že nie len 
vďaka žičlivým divákom, ale aj kvôli výkonom účinkujúcich, ktorým kraľovala Slávka 
Zámečníková. Ďakujeme...  Text a foto: ZUŠ DK

N a j k r a j š í  m i k u -
lášsky darček od  svojich 
rodičov, starých rodičov 
a  súrodencov dostali deti 
v Pečeňanoch. Legendárnu 
rozprávku Mrázik pozná 
snáď každý. Ale v  takej 
podobe, v akej ju predviedli 
ochotníci z  Pečenian, ste 
ju určite nevideli. Som 
šťastná, že v mojej rodnej 
dedine žijú ľudia, ktorí si 
dokážu pri svojich všetkých 
povinnostiach odkrojiť kus 
voľného času a  venovať 
sa krásnym aktivitám pre 
potešenie iných. Viem si 

predstaviť, koľko hodín 
s t ráv i l i  pr i  nácv iku , 
realizácii kulís, pri šití 
kostýmov, atď. Oplatilo sa! 
Hlboko sa skláňam pred 
všetkými... To, čo dokázali, 
je v  dnešnej dobe veľká 
vzácnosť. Sú príkladom 
toho, že voľný čas sa dá 
využiť aj inak, než sedením 
pri televízii , počítači , 
internete. Prekvapilo ma, 
že prišli do  Kultúrneho 
domu v Pečeňanoch nielen 
ľudia z  dediny, ale aj 
z okolia, najmä z Bánoviec 
nad Bebravou. „Kulturák“ 

doslova „praskal vo šví-
koch“. Veľkým búrlivým 
potleskom sme poďakovali 
všetkým, ktorí sa o  tento 
krásny rozprávkový zážitok 
pričinili. Pečeňanci, ale aj 
my, Bánovčania, rodáci 
z  tejto obce, sa už teraz 
tešíme na reprízu, ktorá by 
mala byť počas sviatkov, 
alebo tesne po Novom roku. 
Termín si môžete vyhľadať 
na  facebooku Dedinka 
Pečeňany. 

 Lýdia Maninová, 
 Bánovčanka 

 rodáčka z Pečenian

Potešte blízkych malým darčekom
Informačné centrum 

na  Námestí Ľ. Štúra stále 
dopĺ ňa svoju ponu k u 
malých darčekov, suve-
nírov, pohľadníc, máp, 
bulletinov a  kníh. Či sú 
to háčkované vianočné 
ozdoby, vence i  originálny 
stojan na  stromček. Stále 
sú v ponuke drevené mag-
netky a  tričká so sloven-
ským ľudovým motívom, 

šúpolienky aj množstvo 
publikácií. Mesto Bánovce 
nad Bebravou a  jeho zau-
jímavosti, najmä kultúrne 
pamiatky, nájdete nielen 
v knihách, ale aj v bulletine, 
na  pexese, magnetkách 
a  pohľadniciach rôznych 
druhov. Ak sa chystáte 
n ie k a m  n a   n áv š t e v u 
za  hranice okresu, kraja 
či republiky, propagačné 

materiály vášho rodného 
mesta a  tiež regiónu by 
vo vašej batožine nemali 
chýbať. Z  pestrej ponuky 
„íčka“ si určite vyberiete... 
Tešíme sa na vašu návštevu. 
Informačné centrum je 
otvorené do  piatku 20. 
decembra a  potom až 
od  7. januára. Aktuálne 
informácie nájdete na  FB 
Infocentrum Bánovecko.  (r)

Nová kniha Vnučky pod stromček
Janka Danišová z Báno-

viec nad Bebravou, zakla-
dateľka projektu Vnučka.
sk, držiteľka Krištáľového 
krídla za  sociálny čin roka 
v  oblasti filantropie v  roku 
2018 a jej autentická spoveď. 
„Janka, máme všetko. Máme, 
čo jesť, máme, kde bývať, 
dokonca k  nám príde aj 
opatrovateľská služba, ale 
nemáme človeka, ktorý by sa 

s nami ľudsky porozprával.“ 
Po  týchto slovách si uvedo-
mila, že mnohým ľuďom 
na  sklonku života chýba 
prítomnosť niekoho, kto im 
bude blízkym. Bez váhania 
opustila svoju doterajšiu 
životnú istotu a našla odvahu 
vrhnúť sa do projektu, ktorý 
seniorom čiastočne nahrádza 
ich rodinu. Otvorene, so 
zanietením ale hlavne celou 

svojou dušou vám v  knihe 
sprostredkuje úprimné dojmy 
zo svojich začiatkov. Podelí 
sa o svoje zážitky a ponúkne 
postrehy zo života dnešných 
seniorov, nad ktorými je 
potrebné spoločne sa zamys-
lieť. Knihu si môžete objednať 
cez vydavateľstvo Martinus, 
alebo skúste priamo od Janky 
na facebooku Janka Vnučka 
Danišová.  (r)

Mrázika si užili aj Bánovčania
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Je idea záchrany hradu Uhrovec bláznivá? 
Výsledky hovoria za všetko...

Rok 2019 na hrade Uhrovec bol 
plný dobrovoľníckej práce spojenej 
so zakončením viacerých dlhodo-
bých projektov. Začiatkom roka sme 
privítali medzi nami brožúru hrad-
ného sprievodcu, ktorá je pomerne 
obsiahlym dielom viacerých autorov, 
ponúka komplexnú predstavu o his-
tórii hradu. Dožili sme sa zavŕšenia 
trojročného projektu celkovej obnovy 
hospodárskej budovy (na foto), ktorá 
je realizovaná vďaka Ministerstvu 
kultúry Slovenskej republiky, 
grantu, ktorý sa nám podarilo získať 
v  dotačnom  programe Zachráň si 
svoj dom, podprogram 1.6. Spolu-
financovanie projektu bolo možné 
dodaním lešenárskych prác, takže 
členovia združenia absolvovali 
potrebné zaškolenia a  po  zložení 
skúšok stavali a rozoberali a stavali 
a rozoberali lešenie tak, aby stavba 
mohla napredovať . Obrovské 
nasadenie bolo práve od  členov 
z  bánovského regiónu, Fera Ferka 
a Miroslava Matejku, ktorí obetovali 
nejeden víkend či pracovný deň 

odborným prácam vo výškach. Nám 
ostatným, nezaškoleným pripadala 
úloha nosičov trubiek a  podlážok, 
ktorých bolo neuveriteľné množstvo, 
a veru sme si zamakali. V súčasnosti 
je stavba hotová, prebiehajú zo strany 
dodávateľa Obnovy s.r.o. posledné 
práce a  začíname kolaudačný 
proces, ktorý, veríme, skončí do pár 
mesiacov. So stavbou je spojený pro-
jekt bleskozvodu, ktorý bude slúžiť 
ako ochrana stavby a aj návštevníkov. 
S  jeho vybudovaním súviseli roz-
siahle archeologické práce vo veľmi 
náročnom teréne. Tu nám pomohli 
naši noví priatelia z  organizácie 
INEX Slovensko, vďaka ktorým sa 
na hrade ocitli dobrovoľníci z celého 
sveta, tí neváhali a pomáhali, čo im 
ruky stačili. Rozsah prác bol naozaj 
obrovský, takže aj náš slovenský 
dobrovoľnícky táborový týždeň 
dokončoval výkopy. Celá práca 
bola vykonaná v  úzkej súčinnosti 
s archeológom Petrom Šimčíkomzo 
spoločnosti Triglav s.r.o. Výskum 
priniesol nádherné objavy, ktoré sa 

v  súčasnosti spracovávajú. Treba 
napísať, že archeologický výskum 
sme si mohli dovoliť vďaka ľuďom, 
ktorí podporili naše snahy dvoma 
percentami v  rámci svojich daňo-
vých priznaní. S koncom roka prišla 
taktiež podpora z  Nadácie Tesco, 
kde sme v  hlasovaní zákazníkov 
v  Bratislave prekvapivo vyhrali, 
čo nám umožnilo dokončiť naše 

„UhroWc“, ktoré tvorí do budúcna 
hygienické zázemie pre návštev-
níkov a  dobrovoľníkov. Je zložené 
z WC, umývadla, sprchy a sauny, tu 
nám ešte chýba zdroj tepla, ale sme 
v  jednaniach s  darcom, ktorý nás 
plánuje podporiť, tak držte palce! 
Objekt je so všetkým plne otvorený 
verejnosti. Taktiež nás tento rok 
navštívila kontrola z  Národného 

kontrolného úradu, ktorá vykonala 
audit združenia a  nenašla pochy-
benia. Kontrolórky boli podnetné 
a  dali nám veľa rád do  budúcich 
prác, ktoré prispejú k  zlepšeniu 
našej administratívy, za  čo im 
naozaj ďakujem. Počas roka bol 
hrad otvorený vďaka „kastelánovi“ 
Pavlovi Pavlisovi, ktorý pripravil 
niekoľ ko skvelých kultúrnych 
akcií, napr. už zažitý Hradný rínok
s priateľmi z Machule - o tom by sa 
dalo písať a písať.... Pre mňa je záver 
roku nabitý obrovskou nostalgiou, 
energiou a  hrdosťou pri pohľade 
na práce, ktoré sa nám podarilo rea-
lizovať a to vďaka každému členovi 
OzHU, podporovateľovi či návštev-
níčke hradu. Sú to stovky hodín 
venované bláznivej idei záchrany 
hradu, ktoré priniesli výsledky. Som 
rád, že mám možnosť byť predsedom 
práve Občianskeho združenia Hrad 
Uhrovec.  Martin Varga

Besiedka v ZŠ Gorazdova s plnými stolmi od rodičov
Mesiac december sa asi 

vo všetkých školách nesie 
v  očakávaní Vianoc. Pre 
učiteľov a žiakov našej školy 
to znamená zvýšenú aktivitu 
v  podobe organizovania 
rôznych posedení a podujatí. 
Už mnoho rokov sa traduje 
organizovanie vianočnej 
besiedky, ktorá si počas 
rokov prešla rôznymi obme-
nami. Pred rokmi bola táto 
aktivita ponímaná v  duchu 
vianočných trhov, kde sa pre-
dávali rôzne výrobky žiakov 
či učiteľov. Pred 6 rokmi sme 
koncept úplne pozmenili, 
keďže myšlienka akéhosi 
vianočného predaja nám 
prestala byť vlastná a klesal 
i záujem rodičov o návštevu 
takéhoto podujatia. Pre-

dajné pulty sme vystriedali 
za tvorivé dielne, kde si deti 
môžu odskúšať svoju manu-
álnu zručnosť a  popustiť 
uzdu kreativite. Tvorivým 
dielňam vždy predchádza 
divadelné vystúpenie, ktoré 
navrhujú a  režírujú naše 
šikovné v ychovávateľ ky 
Danica a Alenka. Navyše sa 
podávala domáca kapust-
nica, ktorá sa u návštevníkov 
tešila veľkej obľube. A zrazu 
bolo v škole plno.

Tento rok sme urobili 
v  rámci vianočného podu-
jatia ďalšiu zmenu a zároveň 
malý sociologický prieskum. 
Upustili sme od  prípravy 
kapustnice a  ťarchu prí-
pravy vianočných pokrmov 
sme presunuli na  rodičov. 

Zaujímalo nás, či sú ľudia 
v dnešnej dobe ešte ochotní 
investovať čas , energiu 
a  snáď aj zopár eur pre 

potešenie niekoho iného. 
Taktiež sme v  tento deň 
neorganizovali ani triedne 
rodičovské združenia ako 

doposiaľ. Stáli sme pred 
otázkou. Príde niekto? Pri-
nesú rodičia nejaké vianočné 
pokrmy? Nebude to celé 

� asko? Náš výskum dopadol 
nad očakávanie! Sála pri 
pódiu praskala vo švíkoch, 
stoly sa prehýbali pod jedlom 
a tvorivé dielne produkovali 
výrobky ako na páse. Veľmi 
príjemné zistenie. Rodičia, 
deti i široká verejnosť k nám 
chodia, lebo sa tu cítia dobre. 
Ďa kujeme za  ta k ýchto 
rodičov a  deti a  dúfame, 
že v  celej našej krajine je 
takýchto ľudí ďaleko viac. 
Lebo dôveru ľudí si nemožno 
kúpiť miskou kapustnice či 
gulášu, ale prácou, dobrom 
a úprimnosťou.

Tak buďme k  sebe milí 
a úprimní priatelia! A keď nie 
stále, tak aspoň počas Vianoc.

Andrej Kúdela
 riaditeľ ZŠ Gorazdova

Rok 2015

Rok 2019
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Stretnutie a oceňovanie turistov k 30. jubileum klubu

Okrúhle tridsiate jubileum 
oslávil Klub slovenských turistov 
v  Bánovciach nad Bebravou 
na  slávnostnej výročnej schôdzi 
pred dvomi týždňami v  mest-
skom kultúrnom stredisku. Ako 
prví prišiel turistov pozdraviť 
svojím programom folklórny 
súbor Bebran, v ktorom účinkujú 
aj viacerí členovia KST. Najsláv-
nostnejšími okamihmi stretnutia 
za  účasti 143 členov klubu bolo 
odovzdávanie ocenení z  rúk 
predsedu Mariána Chovanca pre 
zaslúžilých a  aktívnych členov 
KST. Ďakovné listy si prevzali 
členovia klubu Andrea Juríková, 
Daniela Sochorová, Terézia 
Fuxová, Jaroslav Nedas, Pavel 
Mago, Ján Vašíček, Miroslav 

Kordoš, Ján Manina, pamätné 
plakety Vladimír Marušinec, 
Miroslav Žitňan, Ferdinand 
Kubala, Vincent Jančovič, Bra-

nislav Štefánik, Dušan Lobotka, 
Milan Hergezel. Výbor KST udelil 
pamätné plakety aj spolupracu-
júcim organizáciám a sponzorom, 
a tými boli - Marián Macko, Pavol 
Škultéty, Ivan Musil, Richard 
Makýš, Ivan Jánošík. Pamätnú 
plaketu si za  Centrum voľného 
času prevzala riaditeľka CVČ 
Miriam Kiripolská, za  mestské 
kultúrne stredisko riaditeľ ka 
Zuzana Janáčová a  za  mesto 
osobne primátorka Rudolfa 
Novotná. Ocenenie si prevzal 
aj Marián Chovanec, ktorý 
viedol klub celých tridsať rokov. 
Ďakovný list a pamätnú plaketu 
od Mesta Bánovce nad Bebravou 
mu odovzdala primátorka. 

Slávnostné stretnutie turistov 
spestrovalo premietanie starých 
fotogra� í a videoreportáží z naj-
väčších turistických akcií v réžii 

bánovského KST. A tými boli dva 
krajské zrazy turistov v roku 2003 
v Uhrovskom Podhradí a v roku 
2008 v  Čiernej Lehote a  dva 
celoslovenské zrazy krásistov- 
čitateľov časopisu Krásy Slo-
venska v  roku 2000 na Čiernom 
vrch a  v  roku 2009 na  Baskom. 
Z  tých tradičných dlhodobých 

tradícií klubu treba spomenúť 
fest iva l  Hor y cest y ľud ia , 
Bánovskú päťdesiatku, Bánovskú 
parenicu, ktorú klub organizuje 
za  výdatnej  spolupráce s  Cyk-
loturistickým klubom Viking 
a Ľudvom Kiripolským, a hviez-
dicový výstup na  Suchý vrch. 
K tomu treba prirátať nespočetné 
množstvo autobusových zájazdov 
do  slovenských i  zahraničných 
hôr, ale aj značkovanie turistic-
kých chodníkov. Po  oficiálnom 
programe už pódium patrilo 
folkovej skupine Pohoda, ktorá 
stála s bánovskými turistami pred 
desaťročiami pri zrode známych 
folkovo-trampských večeroch. 
A  v  takomto duchu sa niesli aj 
posledné hodiny slávnostného 
stretnutia turistov k jubileu klubu. 
Prajeme im ešte veľa prejdených 
turistických chodníkov. 

Text a foto: 
 Alena Borszéková 

Tridsať rokov potvrdilo, 
že klub a  jeho vedenie 
si zaslúžia pochvalu 
a  obdiv...  Približne 
týmito slovami ocenila 
primátorka Rudolfa 
No v o t n á  M a r i á n a 
Chovanca, dlhoročného 
predsedu a zakladateľa 
KST v Bánovciach nad 
Bebravou

Folková skupina Pohoda a členovia Folklórneho súboru Bebran zabávali turistov celý večer

Poslednú novembrovú sobotu 
zorganizovala Základná organizácia 
SZZP č. 1 v Bánovciach nad Bebravou 
návštevu Budapešti, hlavného mesta 
Maďarska. Táto perla na Dunaji bola 
do roku 1873 rozdelená na časti Pešť, 
Starý Budín a  Budín.  V  programe 
zájazdu bola prehliadka hradnej 
štvrte  s Kostolom sv. Mateja, Rybár-
skej bašty s impozantným schodiskom 
(na  foto) a  romantickými vežičkami, 

k rá ľovsk ý m pa lácom - síd lom 
maďarských kráľov, ktorý je od roku 
1987 súčasťou svetového kultúrneho 
dedičstva UNESCO.  Po  prechádzke 
historickým Széchenyiho mostom si 
účastníci zájazdu pozreli Baziliku sv. 
Štefana s nádherným interiérom. Ďal-
šími obdivuhodnými stavbami boli 
budovy Parlamentu a  Prezidentský 
palác. Okrem prehliadky kultúrnych 
a historických pamiatok  navštívili via-

nočné trhy, tie najkrajšie a najrozsiah-
lejšie boli na námestí Vorosmartytér, 
kde vládla pravá vianočná nálada, 
pohoda a  okrem maďarských kuli-
nárskych špecialít všade rozvoniaval 
vianočný punč. A tak cestovaniachtiví 
obyvatelia nášho mesta mali možnosť 
spoznať ďalšiu predvianočne vyzdo-
benú metropolu strednej Európy. 

Veronika Gajdošová, 
 predsedníčka ZO SZZP č.1

Návšteva predvianočnej Budapešti

Krásne Vianoce plné lásky a pohody v kruhu najbližších, v novom roku hlavne veľa šťastia a zdravia všetkým členom a priateľom 
ZO SZZP č. 1 v Bánovciach nad Bebravou za výbor Základnej organizácie želá Veronika Gajdošová, predsedníčka ZO SZZP č. 1

Sociálny taxík bude fungovať len v pracovných dňoch 
v štandardnom režime, to znamená aj medzi sviatkami 
23. decembra, 27. decembra, 30. a 31. decembra a potom 
aj 2. a 3. januára 2020.  (r)

Mikulášska 
kvapka krvi

Deviateho decembra sa aj v Haláčovciach uskutoč-
nila Mikulášska kvapka krvi. Svojou kvapkou k dobru 
prispelo veľa občanov našej obce, no podporili nás aj 
priatelia z  blízkeho i  ďalekého okolia. S  potešením 
konštatujeme, že odozva bola úžasná a  transfúzna 
stanica si od nás odvážala 31 čerstvých krvných kon-
zerv. Chceme sa touto cestou v mene obce Haláčovce zo 
srdca poďakovať všetkým zúčastneným, darcom a prvo-
darcom za ich odvahu i tým, ktorí pomáhali a starali sa 
o nás počas darovania krvi. Ďakujeme za každú kvapku 
dobra, zvlášť v tomto predvianočnom čase. 

 Za obec Haláčovce
 starostka obce Zuzana Mokryšová
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Tu, na  opačnom konci 
zemegule, začínajú vianočné 
nákupy niekedy v novembri, 
kedy veľké obchodne siete 
začínajú propagovať zľavy 
a  výhodné cenove ponuky. 
Všade vidieť plagáty Santa 
Clausa, rôzne akcie pútajúce 
pozornosť dospelých aj 
detí. Predaj živých vianoč-
ných stromčekov je veľmi 
zriedkavý a  cenovo veľmi 
vysoko. Veľa ľudí si kupuje 
umelé stromčeky nielen 
kvôli cenám, ale aj z  ekolo-
gického hľadiska. Zvyčajne 
je  v ia no č ný  s t romč ek 
vyzdobený a  pripravený už 
po  prvom decembri a  ľudia 
ho odstraňujú až koncom 
januára. Veľmi populárne sú 
výzdoby domov a  niektoré 
z  nich majú naozaj neuve-
riteľnú výzdobu. Často je 
pred domom pokladnička 
na  príspevok na  elektriku 

spotrebovanú na vysvietenie 
domu. Prevažuje Santa, ale aj 
jelene, sánky, snehové vločky, 
nafukovacie snehuliaky – 
skrátka všetko čo zaujme 
deti. Veľmi odľúbené sú aj 
vonkajšie svetlá osvetľujúce 
dom a  rotujúce farby, je 
to omnoho praktickejšia 
výzdoba a inštalácia je veľmi 
rýchla. Keďže je Austrália 
veľmi multi kultúrna kra-
jina, často na  jednej ulici 
vidíte nádherne vysvietené 
a vyzdobené domy, ale medzi 
nimi aj tmavé a  ponuré. 
Tie obý vajú ľudia, ktorí 
neoslavujú Vianoce. Každý 
sa navzájom toleruje, nikto 
nepresviedča druhého o tom 
a  tom. Niektoré komunity 
oslavujú Vianoce neskôr, 
takisto novy rok (Gréci, 
Čínania a  pod). Na  niekto-
rých miestach sú postavené 
jasličky s  Jezuliatkom, živé 

zvieratá. Deti majú veľmi 
rady školské divadlá s touto 
tematikou pre rodičov najmä 
v tomto období.

D e t i  m a j ú  v e ľ k é 
prázdniny, ktoré trvajú šesť 
týždňov. Vačšinou sa cestuje 
mimo domova   a  taktiež 
mimo Austrálie. Všetci tu 

majú na  hlavách červené 
čiapky s bielymi brmbolcami, 
dokonca môžete občas vidieť 
psov z  rôznymi ozdobami 

na hlave, na autách sú pripev-
nené sobie parohy, červený 
nos a  podobne. Kreativita 
je naozaj neobmedzená. Je 
to veľmi zábavné sledovať, 

na  čo všetko Austrálčania 
neprídu. Často sú cez víkend 
or g a n i z ov a né  m ie s t ne 
carols - spievajú sa vianočné 
koledy, deti z miestnych škôl 
vystupujú v parkoch a  ľudia 
prídu s  dekami alebo kem-
pingovymi stoličkami. Pivo 
alebo víno iba v obmedzenom 
množstve v  chladiacich 
boxoch, ktoré si každý sám 
prinesie z domu. Alkohol sa 
verejne nepredáva na takýchto 
akciách, kvôli tomu, že je tam 
veľa detí.  
24. decembra je obyčajný pra-
covný deň a posledná šanca 
na  nákupy darčekov. Santa 
chodí 24. decembra neskoro 
v noci a deti nájdu ráno dar-
čeky pod stromčekom. Štedrá 
večera je veľmi ovplyvnená 
pôvodom rodiny, každá si 
prináša kus svojej kultúry 
z domova sem. Ryby, krevety, 
ustrice sa veselo dopĺňajú 

s národnými jedlami krajín. 
Naozaj je možne vidieť kom-
binácie, ktoré by vás v živote 
nenapadli. 25. decembra 
je boxing day. Je to britská 
tradícia, kedy sa pred dverami 
domu dali to škatule - boxu 
nepotrebne veci, napríklad 
hračky pre chudobných ľudí, 
ktorí si ich mohli voľne pre-
vziať deň po Vianociach. Aus-
trálčania milujú barbeque,
steaky a chladene pivo. Takže 
po rozobratí darčekov všetci 
do  plaviek a  hurá na  pláž! 
Tam vidíte plno šťastných ľudí 
v  červených Santa čiapkach 
a v plavkách, rodiny s deťmi, 
skupiny mladých ľudí - všade 
dobrá nálada. Deti z  rodín, 
ktoré prišli z  iných krajín 
búrajú všetky bariéry, veď 
kto by nechcel mať Vianoce?
 Pozdravuje Roman Škrabák, 

rodák z Bánoviec,
  dnes žijúci v Sydney

príbehy 13

Ako trávime Vianoce v Austrálii, kde zúri horúce leto

Veselé silvestrovské príbehy a spomienky našich čitateľov
Vinšovačka 

do Troch kráľov
Od  Silvestra do  Troch kráľov. 

Nie, nechcem pripomínať dielo 
J.M.Hurbana. Ani sa vracať o  dve 
storočia dozadu. Vrátiť sa chcem 
len o necelých 40 rokov. No zážitok, 
ktorý chcem opísať sa odohral práve 
v období od Silvestra do Troch kráľov. 
Bolo to ešte v časoch socializmu, keď 
sa žilo skromnejšie, ale družnejšie 
a veselšie.  Neboli mobily, aby každý 
vedel, kde sme. Ale keď sme zmizli 
z  rodičovského dohľadu, bolo tiež 
zle – nedobre... Alkohol mal v  tých 
dobách asi menej „grádov“ ako dnes. 
Alebo boli naň nasadzované „sil-
nejšie kubatúry“ chlapov? Neviem... 
Boli sme partia mladých ľudí, ktorí 
často organizovali rôzne zábavné 
a kultúrne podujatia, alebo pomáhali 
pri ich bezproblémovom priebehu. 
Takým býval pravidelne aj Sil-
vestrovský ples v tatrováckom klube. 
Povinnosti súvisiace s jeho priebehom 
sme  zvládali povedané dnešným žar-
gónom „ľavou zadnou“ a bola to pre 
nás „malina“, lebo sme to už vedeli. 
No po každej úspešnej akcii sme tiež 
vedeli spolu si posedieť, podebatovať, 
pospievať a  priznám, aj odvážne   
sa postaviť zoči-voči metle ľudstva 
a smelo sa pozrieť na dno pohárika. 
V  to novoročné ráno sme sa tam 
zadívali trochu dlhšie a dôvernejšie, 
ako bývalo zvykom. Nebolo preto ani 
divu, že v niečej otvorenej hlave skrsol 
skvelý nápad: „Neboli sme s rodinami 
na Silvestra. Nemali by sme to odčiniť 
a takto hromadne ich milo prekvapiť 
a za všetkých mladých tatrovákov im 
prísť zavinšovať krásny Nový rok?“ 
Skvelý nápad bol bez pripomienok 
schválený! Od nápadu k  skutku bol 
iba krok. A v zmysle hesla: „Kde iní 

končia, my len začíname“ - sme sa 
odhodlane vybrali plniť zodpovednú 
úlohu, ktorú sme si v  rámci zlepšo-
vania medziľudských vzťahov práve 
zobrali na  plecia. Keďže nás bolo 
dosť, každý z nás mal kamarátov a tí 
kamaráti ďalších kamarátov... a aby 
sme na  nikoho nezabudli a  nikoho 
neurazili.. Nuž skrátka, zobrali sme 
to od  podlahy, poctivo a  dôsledne. 
Neviem, koľko činžiakov a bytov sme 
v  Bánovciach navštívili, prevetrali, 
prespievali pretancovali, aj predrie-
mali či prespali. No postupne sme sa 
„zdravé jadro“ previnšovali - nerátajúc 
straty - až do triezva. Teda takmer. 
Nevnímali sme v návale neodkladných 
povinností deň a noc ani čas, ako dlho 
to všetko trvalo. Nebýval som v meste 
a u nás chodili v tých dobách v rámci 
folklórnych tradícií koledníci na Troch 
kráľov. Matne si spomínam, ako som 
pri príchode k nášmu domu zbadal 
na dverách svietiť nápis G+M+B. „Že 
by ma pri návrate domov predbehli aj 
trojkráľovskí vinšovníci?“ V momente 
som vytriezvel. Ale ani to nezabránilo 
mojej mame, aby som dostal dôsledné, 
hlboké novoročné aj trojkráľovské 
„rozhrešenie“. 

  vinšovník Milan  

Polnočné 
hľadanie kapra

Silvester na Rudne, v príjemnej 
chate, so super ľuďmi - čo viac si treba 
priať. Každý prispel svojou troškou 
- vianočné koláče, silvestrovská 
kapustnica a veľa, veľa bublinkového 
i  bezbublinkového moku s  rôznymi 
stupňami teploty, aj alkoholu. Sil-
vestrovský deň a podvečer sa niesol 
v duchu rozhovorov na rôzne témy. 
Náš priateľ nám porozprával čerstvý 
zážitok z Vianoc. Kapor, ktorému dali 
meno Karol (aby bol ako ten od Hexu) 

im natoľko prirástol k srdcu, až sa ho 
rozhodli pustiť na slobodu. Taký opis 
nevinných očí a mihotavých žiabrov 
a  lesklých šupín sme dlho nepočuli. 
Až sme začali pochybovať, či Karol 
nebol vlastne zlatá rybka. Čím viac sa 
na Karola spomínalo, tým viac bolo 
treba zapíjať jeho nešťastný nemý 
život poznačený vianočnou traumou 
v podobe trojobalu. Hodiny pribúdali 
úmerne minutému alkoholu a smútok 
za  Karolom sa stupňoval. Hodinu 
pred polnocou sa náš priateľ rozhodol 
vybrať k vodnej nádrži, pretože tam, 
niekde hlboko vo svojom srdci cítil, že 
Karol sa k nemu vráti. V túžbe opäť ho 
uvidieť vybral sa v ústrety noci s fľašou 
šampanského k vode. Nedalo sa inak 
– museli sme sa pridať. Na  brehu 
sme všetci svorne kričali: „Karol, 
Karol“, niektorí aj „kapor, kapor“, 
alebo aj „Ty sprostá ryba, kde si?“ Som 
presvedčená, že ak nás aj náhodou 
Karol počul, stretnutie s  nami 
vnútorne prehodnotil a  rozhodol sa 
nekomplikovať si svoj rybí život. Pri 
tomto privolávaní Karola nás zastihla 
polnoc. Oblohu rozsvietili ohňostroje, 
rozpútala sa farebná ohlušujúca 
šou. Pochopili sme, že Karol nepríde. 
Prišiel však Nový rok a sním aj naše 
vytriezvenie. Karol ale navždy zostáva 
v  našich srdciach a  možno dodnes 
pláva v našich vodách... a silvestrov-
ských spomienkach. Zuzana

O zlodejovi
a prskavkách

Písali sa šesťdesiate roky... Mala 
som vtedy takmer štrnásť. Prísneho 
otca, láskavú mamu, omnoho 
staršiu sestru, ktorá už chodila 
na zábavy. Bývali sme v skromnom 
dome na  dedine. Blížil sa Silvester 
a  sestra mi s  nadšením vyprávala, 
ako pôjde na zábavu, kde vraj má byť 

ohňostroj. Ja som ohňostroj ešte nikdy 
nevidela. Strašne som jej závidela 
a už som chcela aj ja byť dospelá, aby 
som mohla na zábavu. Vtedy dievča 
mohlo len vtedy, ak malo taneč-
níka. To znamená, musel ju niekto 
dospelý prísť vypýtať od  rodičov 
a zaručiť sa za jej „bezpečnosť“ a to, 
že nebude na  hanbu v  kúte sedieť, 
ale aj tancovať. Silvestrovský večer 
bol dosť smutný a mnou lomcovala 
puberta a  zvedavosť. Odišla som 
od  telky a mame som povedala, že 
idem spať. Mala som izbu so sestrou. 
Túžba vidieť ohňostroj bola silná, tak 
som vymyslela plán. Požičala som si 
sestrine čižmy na vysokom opätku, 
na hlavu veľkú baranicu a na veľký 
kabát ešte deku. Vedela som, že 
nemôžem prejsť cez vchodové dvere, 
tak som to skúsila cez okno, bolo asi 
meter a pol nad zemou. Potichúčky 
som vyliezla na  okno a  vyskočila 
do čerstvo napadaného snehu. Hore 
to bude ťažšie, pomyslela som si. Vyšla 
som na ulicu a snažila som sa chodiť 
vo vysokých opätkoch akože nor-
málne, presvedčivo. Kráčala som cez 
dve ulice ku krčme, kde bola zábava 
a odkiaľ malo vidieť onen ohňostroj, 
o ktorom toľko básnila sestra. O pár 
minút mala byť polnoc. Mama si 
myslela, že spím. Prešla som na koniec 
prvej ulice. Bola prázdna, veď kto by sa 
teraz trepal na ulicu. S dekou na hlave 
akoby som mala vlniak, ktorý v tom 
čase ešte na dedinách nosievali babky, 
som bola presvedčená, že ma určite 
nikto nespozná. Ani v tých štoklách... 
Avšak pri odbočení do  druhej ulice 
išli oproti traja chalani... V tom som 
v jednom z nich spoznala spolužiaka, 
vtedy sa mi veľmi páčil. Odrazu som 
dostala panický strach, že ma spozná, 
že to nažaluje, tak som sa okamžite 
otočila a  rýchlym krokom bežala 
domov. A za mnou pokriky chalanov. 
Až z ich silvestrovského prejavu som 

vydedukovala, že títo usmrkanci sú 
pod parou. Aj mnou obdivovaný spo-
lužiak. V tú polnoc už bolo po obdive. 
Prášila som domov. Do okna, z kto-
rého som ľahko vyskočila v štoklách, sa 
hore liezlo veľmi zle. Ale dala som to! 
Najskôr som sa celá od dobrodružstva 
triasla a potom som sa vo sne usmie-
vala nad mojím výkonom... Ráno ma 
však úsmev prešiel. 

Ani neviem, kedy sestra zo 
zábavy prišla. Potichu som vstala, 
lebo som vedela, že spať potrebuje. 
Keď som prišla do  kuchyne s  prvo-
radým úmyslom zavinšovať nový 
rok, otec s mamou už riešili, čo zistili 
vyšetrovaním v záhrade pred domom. 
Pod  oknami, ktoré boli otočené 
do predzáhradky do ulice, našli stopy 
v snehu. „Asi bol u nás zlodej! Chcel sa 
dostať dnu, ale sa otočil! Dcéra moja, 
treba okná  zatvárať aj v lete, lebo cez 
ohradu ľahko preskočia...!“ A mama 
stále hovorila o  tom, akí sú dnes 
ľudia drzí a nebezpeční. Až pod okno 
sa tlačia. „A ty si si nič nevšimla?“ 
odrazu sa ma spýtala mama. Otec 
bol v tom čase už na dvore, nemohol 
počúvať mamine horekovanie. 
Začala som koktať a  keďže som 
v živote mamu neklamala, nakoniec 
som sa priznala. Viem, že by ma 
otcovi neprezradila. Ale v  tom 
do  kuchyne vošiel otec a  všetko 
počul. A bolo zle nedobre. Ešte dnes 
ma zadok a  chrbát bolí od  bitky 
remeňom. Mama ma ľutovala. 
Okrem bitky to bol aj zákaz televízie, 
celotýždňové odpratávanie snehu, 
ktorého bolo za  mojej mladosti aj 
po pás, a podobné „slasti“. O chvíľu sa 
zobudila sestra, zábava – nezábava, 
bolo treba variť sviatočný obed. Ešte 
nevedela, čo som vyparatila. Mama 
ihneď vyzvedala, ako bolo na zábave. 
„Ale... vytancovať sme sa vytancovali, 
ale ten ohňostroj, to bol trapas. Boli to 
len veľké prskavky...“  Marika
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Informačné 
centrum ponúka
kopírovanie 
dokumentov

interview, inzercia14

Štrnásťročný Ľubor Lukáč bronzový 
v Slovenskom pohári v downhille

Ľ ubor Lukáč z  Hor-
ných Ozoroviec je 14-ročný 
n e n á p a d n ý  s k r o m n ý 
chalan. Deviatym rokom 
žia k Zá k lad nej školy 
Partizánska, štvrtý rok 
aktívny člen bánovského 
Cykloturistického klubu 
Viking. Ľubor sa venuje 
downhillu - pretekaniu 
v  zjazde ťažkým terénom 
na  horských bicykloch. 
Pre niektorých šialenci, 
pr e  i nýc h  n ovo d o b í 
rytieri v zbroji. Viac nám 
prezradil Ľubor, celkovo 
tretí v Slovenskom pohári 
v kategórii žiaci.

 Odkedy jazdíš dowbhill?
Na  zjazdovom biku 

som to skúšal a  trénoval 
od  desiatich rokov. Bike 
bol vtedy väčší ako ja. 
Prvýkrát som štartoval 
na naozajstných pretekoch, 
keď som mal dvanásť rokov, 
boli to downhill preteky 
v  rámci Bikfestu Kálnica. 
Ale úplne prvé preteky 
som mal v  Bachledovej 
doline v  rámci letného 
DH kempu Filipa Polca. 
To som mal okolo deväť 
rokov a  pevný bike. Môj 

prvý bike bol čierny CTM 
Boxxer. Na  pretekanie nie 
je úplne najvhodnejší, ale 
na  začiatok mi poslúžil 
celkom dobre.
 Akú výstroj potrebuje 
pretekár DH a  ako sa pri-
pravuješ na preteky?

I nt e g r á l nu  pr i l bu 
s chráničom brady, chránič 
hrude, chránič chrbtice 
a krčnej chrbtice, chrániče 
lakťov a  kolien. A  ešte 
okuliare, tie sú podobnej 
konštrukcie ako lyžiarske. 
Ako sa pripravujem? Aj 
keď sa to nezdá, DH nie je 
o spustení sa z kopca, sú to 
fyzicky namáhavé preteky, 
vyžadujúce silu, obratnosť, 
rýchle reakcie. A kondičku. 
Cvičím, jazdím po ceste aj 
v  lese, no a hlavne v bike-
parkoch. Zjazdový bike 
má robustnú konštrukciu, 
hmotnosť okolo 20 kilo-
gramov, takže na  bežné 
jazdenie používam iný 
bike.
 Čo považuješ za  svoj 
najväčší úspech?

V  tomto roku je to 
zisk druhého miesta v Slo-
venskom pohári. Celkovo 
som skončil tretí. K  tomu 

by som dodal, že vybo-
jovať celkové tretie miesto 
v   Slovenskom pohá r i 
znamená bodovať v piatich 
pretekoch, na  prvých som 
sa nezúčastnil a potom som 
získal dve druhé miesta 
na  tratiach v  Polomke 
a  na  Veľkej Rači, jedno 
štvrté a  jedenkrát som bol 
na piatom mieste. Tento rok 
sa mi podarilo vybojovať aj 
bronzovú priečku na Maj-
st rovst vách Slovensk a 
na trati Hriňová - Košútka. 
Vyhral som Moravsko-Slo-
venský pohár v  Jasenskej 
doline a  zvíťazil som aj 
v  DH pretekoch v  rámci 
Bikefestu v Kálnici.
 Aké máš plány?

V  sezóne 2020 chcem 
odjazdiť čo najlepšie všetky 
kolá Slovenského pohára 
DH, odjazdiť jedny preteky 
Európskeho pohára DH. 
Ak sa podarí aj zopár 
ďalších pretekov. Budúcu 
sezónu budem už jazdiť 
za  kadetov, kde to bude 
o dosť náročnejšie. Pretekal 
som za Realbike a teraz pre-
stupujem do  tímu Bajkula 
riders Bratislava.

 Ľudvo Kiripolský

Víťaz Bikefestu 2019 v Kalnici... 
 Foto z archívu rodiny Lukáčových

Zmena 
cestovného 
poriadku
Vážení cestujúci, 
od nedele 15. decembra 
2019 nastala zmena 
cestovných poriadkov 
SAD Prievidza 
v prímestskej doprave. 
Pred cestovaním si preto 
odchod daného spoja 
radšej preverte na našej 
stránke:
www.sadpd.sk/
primestska-doprava-
-cestovne-poriadky,
kde nový prepravný 
poriadok nájdete. 
Prajeme Vám príjemné 
cestovanie.

 SAD Prievidza
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 Na poslednom zastupiteľ-
stve sa veľa hovorilo o kor-
čuliarskej škole. Môžete 
bližšie vysvetliť čitateľom 
o čo ide? 

Začnem zoširoka... 
Celý projekt, za  ktorým 
s toj í  S lovensk ý  z v ä z 
ľadového hokeja, sa volá 
Športové centrum pri zák-
ladnej škole. Jeho súčasťou 
je školský korčuliarsky 
program a  popoludňajší 
športový program. Spome-
nuté dva programy v  sebe 
zahŕňajú doobedné korču-
ľovanie detí a ich poobedné 
športové aktivity po  vyu-
čovaní. Cieľom projektu 
je rozhýbať deti, vytvoriť 
im prostredie, ktoré pri-
náša radosť a  pozitívne 
emócie. Ak sa popritom 
školáci naučia korčuľovať 
a  prejavia záujem o  hokej 
a  športovanie, bude to 
len vítaným bonusom. 
Už uplynulý školský rok 
tento projekt fungoval 
v Partizánskom a Trenčíne, 
podľa mojich informácií je 
vnímaný veľmi pozitívne. 
 Ako odhadujete záujem 
škôl o tento projekt. Myslíte, 
že sa rozbehne v  januári? 
Alebo bude lepšie až v sep-
tembri, keď už bude záujem 
od školskej mládeže istý?

Z áujem o  projek t 
medzi školami som nezis-
ťoval, keďže nejde o projekt 

k lubu a le Slovenského 
zväzu ľadového hokeja. 
Kedy sa rozbehne, musia 
rozhodnúť riaditelia škôl 
a kompetentní ľudia. Snáď 
to už nepotrvá dlho. 
 Čo očakáva tréner 
hokejovej mládeže od tohto 
projektu?

Ak projekt pritiahne 
školákov nielen na  hokej, 
a le k  športovaniu ako 
takému, budem spokojný. 
A  myslím si, že spokojní 
budú aj ľudia, ktorým 
v  našom meste zá leží 
na športovaní. 
 Sú nejaké nové podmienky 
vstupu do  bánovského 
hokejového klubu? Vrátane 
nejakých poplatkov...

Nové podmienky nie 
sú, nové sú len tréningové 
pomôcky, hokejová výstroj, 
ktorú bezplatne zapoži-
čiavame, individuálnejší 
prístup k  hráčom, väčší 
počet tréningov a  lepšie 
podmienky na  štadióne. 
Financie pre náš klub získa-
vame z viacerých zdrojov, 
nielen z  rozpočtu mesta, 
no aj z projektov, od spon-
zorov a  aj z  členských 
poplatkov. Z uvedeného je 
jasné, že si plníme domácu 
úlohu a nenastrkujeme len 
pred mesto ruku, aby nám 
pomohlo. Výsledkom je, že 
hokej v našom klube vôbec 
nie je drahý šport. 

 Priblížte nám tréningový 
proces...

Každý tréning musí 
re š p ek tov ať  m l adého 
hokejistu z  pohľadu jeho 
korčuliarskej, respektíve 
pohybovej a  mentálnej 
vyspelosti. Tak, aby bol 
zachovaný princíp pri-
meranosti, uvedomelosti 
a  ďalších didaktických 
zásad. Dnes sa všetci viac 
zameriavajú na  emocio-
nálnu stránku tréningu, 
ako na  drilovanie. Inak 
povedané - tréningy sa 
zostavujú tak, aby sa dieťa 
hralo a  pritom ani neve-
delo, že sa napríklad učí 
korčuľovať vzad. 
 Ako v idíte  budúc-
nosť hokejového klubu 
v Bánovciach?

Naším d l hodobý m 
a  prvoradým poslaním 
v  k lube je v ychovávať 
fyzicky zdatných a  cha-
rakterovo správnych hoke-
jistov a  mladých mužov. 
Vieme, že každoročne 
nevyprodukujeme dvadsať 
extraligových hokejistov. 
To nedokáže ani Dukla 
Trenčín. My však chceme, 
vychovávať každoročne 
dvadsať  cha ra k terovo 
správnych mladých mužov 
pre spoločnosť. Hokej, tak 
ako každý iný šport, učí 
mladého človeka prehrávať 
aj vyhrávať, žiť v kolektíve, 
utužuje zdravie a  vytvára 

nové kamarátske vzťahy. 
Chceme a  v ieme a ko 
našich členov naučiť tešiť 
sa z  národného športu, 
ktorým je hokej. V  čo 
najkratšom čase máme 
v úmysle kategóriu deväť-
ročných chalanov zapojiť 
do  kvalitne obsadených 
turnajov a  neskôr do  naj-
vyššej mládežníckej súťaže 
na Slovensku. Tým našim 
najšikovnejším členom 
sa po  skončení základnej 
školy  nú k a  mož nos ť 
pokračovať na  Hokejovej 
akadémii v  Trenčíne, kde 
sa vytvárajú ideálne pod-
mienky na rast špičkového 
hokejistu.   Sme pre slo-
venský hokej zaujímavou 
spádovou oblasťou, preto 
ideme ponúknuť deťom 

hokejový servis, aký majú 
v  okolitých mestách. Sme 
pripravení a  máme plán 
ako spraviť z  loga klubu 
dôveryhodnú a  úspešnú 
značku. Veríme, že v spo-
lupráci s mestom Bánovce 
p o s t u p n e  v y t v o r í m e 
na  zimnom štadióne ide-
álne podmienky pre deti. 
Už teraz je isté, že na to, aby 
klub mohol napredovať, 
bude potrebovať viac tré-
ningových a  zápasových 
hodín na  ľade, viac šatní 
na štadióne a viac � nancií 
na chod klubu. 

  Alena Borszéková
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Tréner mladých hokejistov Andrej Jakubík:
Chceme z loga hokejového klubu
urobiť dôveryhodnú a úspešnú značku
Je polovica decembra 

a medzi Bánovčanmi 
rezonuje téma otvorenia 
zimného štadióna pre 
verejnosť a hokeja vôbec. 
Mladí hokejisti čakali 
na ľad naozaj dlho. Už šestnásť rokov 
trénuje mládež v Hokejovom klube 
Spartak Bánovce nad Bebravou Andrej 
Jakubík. Viac o budúcnosti nám prezradil 
v rozhovore...

 Dám do prenájmu 2 izbový byt, v BN – STRED, tel. 
kontakt 0905/289 057.
 Prenajmem garsónku v Uhrovci. Tel. 0915 351 330.
 Prenajmem 1-izbový byt, zariadený ako 2-izbový, 
s  balkónom a  pivnicou, na  Dubničke. Komplet 
zariadený, internet, kablovka. Cena 300 eur mesačne 
s energiami. Tel. 0905 613 909. 
 Kúpim byt v BN – hotovosť. Tel. 0915 845 925.

INZERCIA

Verejné 
korčuľovanie

Aktuálny rozpis využívania ľadovej plochy nájdete 
na webe mesta www.banovce.sk alebo na facebooku 
Zimný štadión Bánovce nad Bebravou. V čase uzávierky 
sme tu našli informáciu, že ľadová plocha bude tento 
týždeň otvorená pre verejnosť v utorok, piatok, sobotu 
a nedeľu od 14.00 do 16.00 h.  (r)

Futbalový turnaj 
hráčov nad 35 rokov

V   p o n d e l o k  3 0 . 
decembra sa uskutoční 
v  mestskej športovej hale 
v Bánovciach nad Bebravou 
XVI. ročník futbalového 
turnaja hráčov nad 35 

rokov. Všetci záujemcovia 
so môžu nahlásiť najneskôr 
do  26. decembra u  hlav-
ného organizátora Jozefa 
Farkaša na  telefónnom 
čísle 0208 879 108.  (jf)

Rozlúčka s rokom 2019 nám nevyšla
Sokol Bánovce – Hlohovec 26:41 (16:22)

Č e sko -  s lovensk a 
hádzanárska MOL l iga, 
pokračovala cez v íkend 
s t re t nut ia m i  14 .  kola . 
Zv e r e n k y n e  R i c h a r d a 
Makýša čelili na  domácej 
palubovke Hlohovcu, ktorý 
v Bánovciach zvíťazil 41:26. 
St retnut ie v ýkonnostne 
pr í buzných t ímov sme 
nezačali vôbec zle. Vďaka 

Laure Holíncovej sme viedli 
4:2, 6:4 a v 12. minúte 10:8. 
Žiaľ, v  dobre rozbehnutom 
stretnutí sa nám na  desať 
minút zasekol gólostroj, čo 
hostky využili na  rozhodu-
júci obrat. Na  začiatku 21. 
minúty sme prehrávali 11:18, 
pričom viac ako polovicu 
gólov nám vsietili Skaliča-
nová a  Tulipánová. Polčas 

sme prehrali 16:22 a  ani 
v  druhom sme nedokázali 
zastaviť rozbehnuté Hlohov-
čanky. V rozmedzí 30. až 38. 
minúty sa nám síce podarilo 
znížiť na štyri presné zásahy, 
no po siedmich inkasovaných 
góloch sme opäť stratili moti-
vačný stimul. Zápas dvoch 
najslabších tímov MOL-ligy 
nakoniec skončilo  výhrou 

Hlohovca 41:26. Posledný 
zápas aktuálneho roku nám 
tak podľa predstáv nevyšiel.

Zostava Bánovce: Rehu-
šová, Pokorná – Matejíková,  
Pavlovská, Z.Galková, H. 
Galková, Ráciková, Micha-
ličková, Bežová, Griffiths, 
K rajč í ková ,  Escherová , 
Holíncová, V. Žitňanová, H. 
Žitňanová, Šipláková.  (aj)
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Želám Vám požehnané 
vianočné sviatky, 

plné pohody a spokojnosti.
V novom roku 2020 
veľa zdravia, šťastia, 
radosti, pracovných 

a osobných úspechov.

Ing. Zuzana Máčeková
starostka obce Uhrovec a poslankyňa TSK


